
<i»m'WimsmiasmsAS>'' «.'">' miSSm&xmmmRXW »«wwisw'v -■ ' - ,■■•■ .'. 38S8SSSSSS8!¡88®mmSWS88S8mmmmMmmmimmmimMm&mt!8ffl8IXi8SMII8!$SSfåS!&mKSmi8 mmmmimf mmMMStmsmmomitmimim ---------  WSIiWiltøSflWWfflWBMtfiflWSBWftWWWftgiWBtrøMffBnwwmBWflKW

&£ Zf'0 ~2-Cr&Y

På vej mod samm nl igning n
DEBAT: Skeptiske røster om baggrunden for at fusionere kommunerne
A   Martin Frandsen_______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Uanset om de 
var imod, skeptiske, eller for 
en ny struktur for amter og 
kommuner, så var panelet 
med nordjyske politikere fra 
kommune, amt og Folketing 
enige om, at en ny struktur 
ér undervejs.

Det kunne de 100 tilhøre-
re konstatere i Nordjyllands 
MedieCenter, da de politis-
ke partier iAabybro havde 
inviteret til debat med et pa-
nel bestående af kristende- 
moraternes folketingsmed-
lem og kommunalordfører, 
Mogens Nørgaard Peder-
sen, amtsborgmester Orla 
Hav (S), amtsrådsmedlem 
Anders Stenild (K), borg-
mester Ole Lykkegaard An-
dersen (V) og byrådsmedlem

"Det er ikke
enkelt at ændre
de fællesskaber,
vi har brugt
34 år på at
opbygge.”
Ok L kkegaard
Andersen (V)

Erik Ingerslev (SF).
Trods det pæne opbud 

savnede politikere og flere af 
tilhørerne, hvor gråspræng- 
t hårpragt var i klar overtal, 
en gruppe i salen. Nemlig 
ungdommen og børnefami-
lierne for hvem strukturen 
får stor indflydelse.

Ole Lykkegaard Ander-
sens budskab var at fare med 
lempe.

- Det er ikke enkelt plud-
selig at ændre på de fælles-
skaber, vi har brugt 34 år på 
at opbygge siden den seneste 
kommunalreform. Det er 
væsentligt, at vi først ser på 
på fordelingen af opgaver 
mellem kommune, amt og 
stat, og så derefter finder en 
ny struktur. Hvis vi ikke får 
en ny opgavefordeling, men 
kun får en ny struktur, så er 
det helt galt. Så kommer vi

til at betale for forandrin-
gen, men får ikke mulighed 
for at rationalisere. Også 
kommuner med 30.000 ind-
byggere vil kunne få opga-
ver, de er for små til at løse, 
sagde han.

Orla Hav er skeptisk over-
for en ny struktur og advare-
de mod en stram tidsplan.

- Er der behov for en ny 
struktur? Når man ser på 
indbyggertal, så er vinder-
områderne efter den seneste 
reform i 1970 bl.a. Aabybro 
og de øvrige kommuner tæt 
på hovedbyen, Aalborg. Det 
er fordi, de tilbyder mindre 
samfund, som opleves mere 
overskuelige og med bedre 
muligheder for at involvere 
sig, sagde han.

Anders Stenild var ene om 
at tale for en model med ba-
re tre regioner i stedet for

amterne og seks til syv kom-
muner i Nordjylland.

- Vi skal have et velfunge-
rende sygehusvæsen uden 
ventelister, og vi skal af med 
gråzonerne i opgaveforde-
lingen mellem amt og kom-
mune, så kommunerne 
overtager ansvaret for det 
sociale område. Jeg ser ger-
ne tre regioner forankret 
omkring hvert sit universi- 
tets-hospital placeret Oden-
se, København og Århus, 
sagde amtsrådsmedlemmet.

I den anden grøft var Erik 
Ingerslev.

- Jeg er ikke begejstret. Da 
reformen blev gennemført i 
1970, skete det efter en de-
bat, som begyndte i 1950, og 
efter ti års arbejde fra en 
kommision, sagde han.

- Da vi stillede op til kom- 
mune- og amtsrådsvalg for

bare to år siden, anede ingen 
af os, at dette ville ske. Der-
for har borgerne ikke fået 
chancen for at spørge os og 
stemme efter, hvad vi mener 
om strukturen, sagde han.

Mogens Nørgaard Peder-
sen trak kommune-sam-
menlægningen på Born-
holm ind i debatten.

- De har nu regnet ud, at 
de først begynder at tjene 
penge på sammenlægningen 
om syv år, sagde han.

Mogens Nørgaard Peder-
sen forsvarede, at med et 
sundhedssystem underlagt 
amterne kan kommuner 
med 10.000 indbyggere sag-
tens løfte opgaverne også i 
fremtiden, og at evt. samm-
enlægninger udelukkende 
bør ske ad frivillighedens 
vej.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Fem friske bud på fremtiden - '
$1 11 F E1 I: En fordeling af opgaverne mellem amter og kommuner kommer ovenfra

Af Martin Frandsen_______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Som afslutning 
på debatten om fremtidens 
struktur bad ordstyrer Niels 
Ekse Nyhus paneldeltager-
ne komme med hver deres 
bud på den fremtidige stør-
relse på amter og kommu-
ner.

SFs Erik Ingerslev mener 
ikke, der er behov for større 
kommuner, da de kun behø-
ver varetage kerneområder

som skoler, børneinstitutio-
ner, ældreområde og kultur.

- Men når der skal ske en 
ændring, skal vi have kom-
muner med 30-40.000 ind-
byggerer og otte til ni regio-
ner, sagde han.

Anders Stenild (K) taler 
for tre regioner og en frem-
tid med 60 til 100 kommuner 
heraf omkring syv i Nordjyl-
land.

Mogens Nørgaard Peder-
sen (KD) går ind for kom-
muner må have ned til

10.000 indbyggere og syv til 
ni amter. Der skal være di-
rekte valg til kommuner og 
amt, som også skal kunne 
udskrive skatter.

Ole Lykkegaard Andersen 
(V) peger på seks regioner, 
men er i tvivl om størrelsen 
på kommunerne.

- Der burde have været 
mere tid til at undersøge al-
ternativer til sammenlæg-
ninger, for eksempel mulig-
heden for at out-source op-
gaver, som erhvervslivet gør

det, sagde han.
- Men det løb er kørt. Vi 

bliver 30.000 indbyggere, re-
signerede han.

Amtsborgmester Orla 
Hav (S) peger på kommuner 
på 20-30.000 indbyggere.

- Og så skal vi have bære-
dygtige regioner med syge-
huse, og som kan løfte de 
opgaver indenfor det sociale 
område, som kommunerne 
ikke selv kan klare. Jeg er ge-
nerelt tilfreds med den nu-
værende struktur og vil have

udviklet hele Danmark og 
ikke alene det østjyske om-
råde og København, sagde 
Orla Hav.

Under debatten oplyste 
Mogens Nørgaard Peder-
sen, at fordelingen af opga-
verne vil komme ovenfra.

Han mener det bliver en 
opgave for Folketinget at 
opstille pejlemærkerne for 
en fordleign af opgaverne 
mellem stat, amter/regioner 
og kommuner.

Alle muligheder skal undersøges
A   Martin Frandsen_______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO - Det er lidt be-
skæmmende, at mange poli-
tikere bruger megen tid på, 
hvem der skal lægges sam-
men med hvem, i stedet for 
at få besluttet hvilke opgaver 
kommunerne skal løse, siger 
SFs Erik Ingerslev.

Dermed falder han i tråd 
med byrådets advarsel mod 
at drage forhastede konklu-
sioner om behovet for større 
kommuner, inden opgaver-
ne er fordelt mellem amt og 
kommuner.

- Hvis vi kun skal stå for 
skoler, daginstitutioner og 
ældreområde, så er Aabybro 
Kommune stor nok til at løf-

te opgaven. Men skal vi 
overtage det en-strengede 
arbejdsmarked, så skal kom-
munen op på 30-40.000 ind-
byggere, siger han som ek-
sempel på, hvor afgørende 
opgavefordelingen er.

Kommer der et krav om 
større kommuner, så peger 
SF primært på en Jammer- 
bugtkommune, men vil ikke

afskrive Aalborg.
- Alle muligheder skal un-

dersøges. Aalborg er en mu-
lighed, fordi mange af vores 
borgere relaterer sig til Aal-
borg, siger han men medgi-
ver, det kan gøre Aabybro til 
et yderområde i Aalborg 
Kommune uden større ud-
vikling.

- Det er selvfølgelig en ri-

siko. Omvendt kan en Jam- 
merbugtkommune med tre 
lige store lokalsamfund i 
Brovst, Pandrup og Aabybro 
blive handlingslammet og 
kan ikke afgøre, hvor tinge-
ne skal udbygges. Og det er 
utopi at tro, at en kommune 
med 40.000 indbygggere kan 
bevare tre eller fire lige store 
bver. siger Erik Ingerslev.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Uenige om ny vej langs Banestien
Af Martin Frandsen_______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Et forslag' om en 
ny vej langs Banestien mel-
lem Toftevej og Aaby Sdr. 
Gade ved Aabybro Rådhus 
vækker delte meninger i tek-
nisk udvalg,. Et mindretal 
med Jørgen Helium (S) og

Erik Ingerslev (SF) kræver 
sagen behandlet i byrådet.

Det er ejeren af Bakgår-
den, som har foreslået en ny 
vejføring i området. I den 
nuværende lokalplan er der 
mulighed for at lave en vej 
mellem Aaby Sdr. Gade og 
Toftevej via Bakgården og 
indkørsel til rådhuset.

Men ejeren foreslår nu i 
stedet, at der skal anlægges 
vej via indkørslen til rådhu-
set fra Toftevej videre gen-
nem rådhusets p-plads og 
ned langs Banestien til Aaby 
Sdr. Gade. Desuden mener 
han, at kommunen skal være 
med til at betale, da der bli-
ver tale om en fællesvej.

- Flertallet i udvalget an-
befaler, at lokalplanen ænd-
res så ønsket opfyldes. Øko-
nomiudvalget bedes for- 
hande med ejeren om forde-
ling af udgifterne til vejen, 
siger Jørn Krogsgaard (V), 
formand for teknisk udvalg.

Men mindretallet frygter 
for de bløde trafikanter.

- Vi vil ikke have så meget 
trafik forbi Banestien, som 
benyttes af mange børn og 
unge til og fra skole. Det vil 
give et grimt trafikalt knude-
punkt, siger Jørgen Helium.

- Vi holder os til den plan 
for en vej til Bakgården, som 
er bestemt i kommunepla-
nen, siger Jørgen Helium.
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Opgav rn  fr m for størr ls n
STRUKTUR: Erik Ingerslev (SF) tvivler på, at nye kommuner oprettes for borgernes skyld
A   Martin Frandsen_______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: - Det ser ud til, 
at Kommunernes Landsfor-
ening har mere travlt med at 
kradse flest mulige opgaver 
til kommunerne uden at 
tænke på, om det er til gavn 
for borgerne eller ej, siger 
Erik Ingerslev (SF) om de-
batten om en ny kommune-
struktur.

På baggrund af viceborg-
mester Jørn Krogsgaards(V) 
opfordring i NORDJYSKE 
torsdag om at springe på re-
formtoget straks i stedet for 
at vente surmulende på per-
ronen, så pointerer Erik In-
gerslev, at det først og frem-
mest handler om at finde en

opgavefordeling mellem 
kommune, amt og stat.

Og faktisk er han mere 
varm på ideen om at gøre 
amterne større ved at flytte 
opgaver fra stat til amt.

- Ingen forholder sig til 
hvilke opgaver kommuner-
ne skal løse. Man siger, vi 
skal have større kommuner, 
men ingen ved hvorfor, siger 
Erik Ingerslev.

- Bestyrelsen i Kommu-
nernes Landsforening taler 
om større kommuner og fle-
re opgaver. Men der bliver 
slet ikte talt, om det sker for 
borgernes skyld, siger han.

Det er blandt andet på tale 
at flytte ansvar for special-
undervisningen fra amt til 
kommune.

-M en selv om kommu-
nerne bliver større, vil der 
stadig være opgaver, som de 
ikke kan løse uden at samar-
bejde med andre kommuner 
eller amterne, siger Erik In-
gerslev.

Det er også på tale at flytte 
socialpsykiatrien, men Erik 
Ingerslev mener ikke, kom-
munerne bliver bedre af at 
løse opgaverne, fordi den får 
flere borgere.

Opgaven tilhører natur-
ligt amtet, mener Erik In-
gerslev.

- Der er tale om at flytte så 
specifikke opgaver, at det ik-
ke vil være til gavn for hver-
ken den almindelige borger 
eller for borgerne med de 
særlige behov, at kommu-

nerne bliver sat til at løse 
disse opgaver, siger Erik In-
gerslev.

Hvis kommunerne ikke 
skal løse nye opgaver, er der 
ikke behov for, at de vokser. 
Derimod skal kommunerne 
koncentrere sig om de opga-
ver, som har betydning for 
90 pct. af borgene.

- Nemlig kultur, skoler, 
børneinstitutioner og ældre. 
Alle specialer bør blive i 
amtsregi, siger Erik Ingers-
lev og afviser, at der spares 
på administrationen ved at 
lægge kommuner sammen.

- Aabybro Kommune bru-
ger 10 millioner kroner, 
mindre på administration 
end en gennemsnitskommu-
ne i Nordjylland og 13 milli-

"Der bliver siet
ikke talt, om det
sker for borger-
nes skyld."
Erik Ingerslev (SF)

oner kroner færre end Aal-
borg Kommune. Så vores of-
fentligt ansatte er effektive i 
forvejen. Hvordan skal vi så 
finde pengene til at gennem-
føre en ny struktur, spørger 
han.

SFeren mener, det skal 
overvejes at flytte opgaver 
fra stat til amt, hvis man vil 
løse opgaver nærmere bor-
gerne.

Det kan være at samle alle 
alle ungdomsuddannelser 
mellem folkeskole og uni-
versitet i amterne. Det vil si-
ge at flytte handelskoler og 
tekniske skoler fra stat til 
amt.

Desuden kan kriminalfor-
sorgen og statsamtets opga-
ver flyttes fra stat til amt.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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B
ehov for 

nye g
ru

n
d

e
N

Ø
R

H
A

LN
E: D

er er behov 
for 

flere 
byggegrunde 

i 
N

ørhalne, 
og 

planlæ
gnin-

gen af en ny byggem
odning 

på 
G

ustav Zim
m

ersvej 
m

å 
hellere gå i gang i dag end i 
m

orgen.
D

en besked fik de lokale 
politikere, Jan A

ndersen (V), 
B

irger Fischer (V) og Lars 
Jacobsen H

asagaer (SF), da 
N

ørhalne H
andels- og E

r-
hvervsforening havde gene-
ralforsam

ling 
i 

det lokale 
forsam

lingshus.
Inge Pedersen (S) havde 

m
åttet m

elde afbud.
D

er er nem
lig kun en ledig 

byggegrund tilbage, placeret 
på Lindevej, m

ed en 140 m
e-

ter lang indkørsel til.
D

esuden blev politikerne 
opfordret til at arbejde for 
trafiksikring af V

adum
vej og 

B
ygaden, der er skolevej for 

m
ange elever, 

sam
t se på 

m
ulighederne 

for 
bedre 

oversigt i 
krydset m

ellem
 

B
akm

øllevej og Ø
stm

arken, 
som

 giver adgang til børne-
haven, 

oplyser 
form

anden 
Jens Lassen.

M
en der var også ros til 

kom
m

unen for anlæ
ggelsen 

af det nye bytorv, som
 har gi-

vet byen et løft.
Foreningen holder lørdag 

15. m
aj det årlige Forårs-

m
arked i sam

arbejde m
ed 

andre foreninger, og der vil 
væ

re ny tiltag.
En-gangs udgifter til net-

op m
arkedet betød et under-

skud på ca. 3.000 kroner i 
regnskabet, og egenkapita-
len er nu på cirka 30.000 kro-
ner.Poul 

Petersen 
og 

E
rnst 

Pedersen ønskede ikke gen-
valg til bestyrelsen og er af-
løst af L

eif K
nudsen og Jes-

per Pedersen.
D

en øvrige bestyrelse er 
Jens Lassen, N

iels O
le N

iel-
sen og Flem

m
ing N

ielsen.
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Flagskib m d dobb lthus 
B LIGP LITIK: Jørn Krogsgaard (V) imod tæt-lav byggeri i Thomasmindeparken
A   Martin Frandsen
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Viceborgmester 
Jørn Krogsgaard (V) var ene 
med sit synspunkt om, at der 
ikke skal gives mulighed for 
at opføre tæt-lav byggeri i 
Thomasmindeparken, da 
byrådet frigav penge til byg-
gemodning af anden etape.

- Kvarteret er kommunens 
flagskib og en succes inden 
for bosætning. Derfor er det 
vigtigt, at vi bevarer T ho-
masmindeparken som et 
rendyrket parcelhuskvarter

af hensyn til dem, som har 
købt eller vil købe hus i om-
rådet, sagde han.

Jørn Krogsgaard under-
stregede, at han ellers til 
enhver tid bakker op om op-
førelse af tæt-lav byggeri.

- Vi har mulighederne 
mange andre steder og en 
lokalplan klar til et projekt i 
Vestergade, sagde han.

Borgmester Ole Lykke-
gaard Andersen (V) pegede 
på, at det var et enigt byråd 
inklusiv Jørn Krogsgaard, 
der tidligere har godkendt 
lokalplanen for området og

åbnet mulighed for opførel-
se af tæt-lav byggeri på syv af 
de 31 grunde, og at økono-
miudvalget pegede på opfø-
relse af dobbelthuse.

Erik Ingerslev (SF) kritise-
rede viceborgmesteren.

- Jørn Krogsgaard vil ger-
ne have flere typer boliger 
bare ikke lige i Thomasmin-
deparken. Samme holdning 
var fremme, da vi besluttede 
at opføre tæt-lav byggeri ved 
Porsevej, sagde han.

- Er der så nogle parcel- 
hus-kvarterer, hvor der kan 
opføres tæt-lav byggeri? Nej

for der vil altid være andre 
interesser at pleje, sagde 
Erik Ingerslev.

Eva Rytter (S) talte for vi-
sionerne i planen for Tho-
masmindeparken med plads 
til forskellige typer boliger 
også anderledes parcelhuse.

- Fra de nye andelsbolig-
projekterne i Biersted og 
Birkelse kan vi se, at der er 
behov for andre boliger end 
parcelhuse, sagde Eva Ryt-
ter.

Karl Schrøder (S) spurgte 
viceborgmesteren, om han

"Det er vigtigt,
at vi bevarer
 homasmind-
eparken som et
rendyrket par-
celhuskvarter
J&m Krogsgaard (V)

er bange for, at tæt-lavt byg-

 O  Á   S  ~ <3 '2 - - 2 . Ö D  y

geri vil trække en bestemt 
slags mennesker til Tho-
masmindeparken.

- Du antyder ting, jeg ikke 
bryder mig om. Det drejer 
sig ikke om bestemte grup-
per mennesker, men om at vi 
holder fast i vores succes 
med et rendyrket parcelhus-
kvarter, og der er i forvejen 
meget tæt-lavt byggeri i om-
rådet, svarede Jørn Krogs-
gaard.

For Ole Legaard (V) er det 
vigtigt, at lokalplanen giver 
så frie rammer for byggeri 
som muligt.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Holdning r til  n ny struktur
DEBATMØDE: Borgmester og viceborgmester uenige om fremtidens kommuner
A   Martin Frandsen_______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Mens Erik In-
gerslev (SF) og borgmester 
Ole Lykkegaard Andersen 
(V) havde samme holdning 
til en ny kommunestraktur, 
så gjorde viceborgmester 
Jørn Krogsgaard (V) uenig-
heden internt i Venstre krys-
talklar, da Aabybro Kom-
mune tirsdag aften havde in-
viteret til borgermøde om 
en ny kommunestruktur på 
Nordjyllands MedieCenter.

Den mulighed greb for få 
borgere. Men dem der hav-
de sat en tirsdag aften af til 
fremtidens store spørgsmål 
talte overvejende for en 
struktur med større kom-
muner.

Til at styre debatten var 
TV2 Nords Jørgen Pyndt in-

"Aabybro er den
kommune i
Nordjylland,
som har færrest
ældre over 67 år.
Men hvor er de
unge så henne i
aften?"
Jørgen P ndt, ordst -

viteret, og efter et kig ud 
over forsamlingen på cirka 
100 konstaterede han.

- Aabybro er den kommu-
ne i Nordjylland, som har 
færrest ældre over 67 år. 
Men hvor er de unge så hen-
ne i aften?

Der var nemlig langt mel-
lem deltagere under 40 år, 
og to tredjedele af de frem- , 
mødte var politikere, em-
bedsfolk eller ’’partisolda-
ter”. Alligevel blev det en 
spændende debat.

Både Erik Ingerslev (SF) 
og Ole Lykkegaard Ander-
sen (V) talte for styrkelse af 
amterne fremfor at give 
kommunerne flere opgaver.

- 1 Nordjylland oplever vi 
så stor arbejdsløshed, at selv 
ikke store kommuner kan 
løfte den opgave, sagde Erik 
Ingerslev om at indføre det

en-strengede arbejdsmar-
kedsområde og flytte alle 
opgaverne, herunder AF, til 
kommunerne.

- Det bør ligge i amtet. Så 
kan kommunerne tage sig af 
kerneområderne som sko-
ler, daginstitutioner, ældre 
og kultur, sagde han.

Jørgen Helium (S) og Kar-
lo Jensen (V) efterlyste be-
væggrunde til at få en ny 
struktur og ændre på noget, 
som fungerer godt i dag. I 
den anden grøft var Jørn 
Krogsgaard (V).

- Vi står overfor store ud-
fordringer med en meget 
anpændt økonomi. Vi kan 
bedre og letterere løfte op-
gaverne med større kommu-
ner, og vi skal bruge dette til 
at skabe udvikling i vores 
egn. Det handler om at op-
retholde velfærdsstaten, og

vi har pligt til at effektivisere 
den offentlige sektor, sagde 
han.

Ole Lykkegaard Ander- 
sersen advarede mod at sam-
menligne med det private 
erhvervsliv og de fusioner, 
der foregår der.

- Desuden har vi de 
store enheder i forvejen i 
amterne. Hvorfor ikke 
udnytte det, og lade dem 
tage sig af de meget speciali-
serede opgaver. Vi har to 
borgere på amtets psykiati- 
ske plejehjem. Selv om vi 
bliver tre gange så store og 
får seks patienter, er det jo 
ikke nok til at drive et pleje-
hjem. Lad amterne klare 
det, og kommunerne stå for 
det, de er gode til; skoler, 
børne.- og ældreområdet, 
sagde han.

K lit®
6 0  pct af arbejdsstyrken 

bosat i Aabybro kører hver 
dag ud af kommunen for 

at arbejde.  g 6 6  pct. af 
dem kører til Aalborg. 
Tallet i parantes er pend-

lere den anden vej.
•  2459  kører til Aalborg 

(500).

•  433 til Pandrup (259).
•  223 til Brovst (188).

•  8 6  til B rønderslev (97).
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Hold alle kortene i spil
A   Martin Frandsen_______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Det er oplagt, at 
Aabybro går sammen med 
Pandrup, var der enighed 
om på borgermødet om en 
ny kommunestruktur.

Derimod var der ikke en-
tydig opbakningen til en 
Jammerbugtkommune eller 
om om Aabybro og Brøn-
derslev har noget at være 
fælles om.

- Hold alle kortene i spil. I 
den verden, jeg kommer fra, 
har vi mere at gøre med

Brønderslev end med Bro-
vst, som også er en fattig 
kommne, sagde Birgitte 
Nielsen og havde en me-
ningsfælle i Frode Larsen.

- Vi skal selvfølgelig sam-
men med Pandrup, vi kan ik-
ke nøjes med Brovst, så bli-
ver vi en fattig kommune. 
Og skal vi være flere, har jeg 
heller ikke noget imod, at 
Brønderslev eller Løk-
ken/Vraa kommer med. 
Men vi står i en god situa-
tion, fordi vi er en velstillet 
kommune, sagde Frode Lar-
sen.

Borgmester Ole Lykke- 
gaard Andersen (V) har svær 
ved at se ideen ved at gå sam-
men med Brønderslev. Han 
mener ikke, at der er den 
sammenhørighed, som 
J ammerbugt-kommunerne 
har.

Eva Rytter (S) understre-
gede, der ikke er truffet be-
slutning om, hvem Aabybro 
eventuelt skal gå sammen 
med.

Byrådets anbefaling er, at 
såfremt der kommer en ny 
struktur, så peger Aabybro 
på Jammerbugt-kommu-
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nen, og det fik opbakning fra 
LeifHolm.

Jørn Baandrup så perspek-
tiver i fusion med Pandrup 
og Løkken.

- Så får vi en meget stærk 
turistkommune, og det er 
måske det, vi skal leve af i 
fremtiden, sagde Jørn Ba-
andrup og pegede på snak, 
om at Løkken og Vraa ikke 
fortsat skal være i samme 
kommune.

Erik Dragø ville vide om 
Brovst og Pandrup har inte-
resse i Aabybro.

- De synes, at en sammen-

lægning med os er naturlig, 
svarede Ole Lykkegaard An-
dersen.

Jørn Krogsgaard (V) sag-
de, at Aabybro skal være po-
sitiv, og borgmesteren skal 
tage føretrøjen på og gå i 
front.

Ole Lykkegaard Andersen 
sagde, at Aabybro bestemt 
ikke er bagstræberisk.

- Det er ikke os, som ikke 
vil sætte handleplaner i gang 
for at undersøge mulighe-
den for en sammenlægning, 
sagde han.

Aabybro Kommu-
ne har på sin
hjemmeside, aa-
bybro.dk, haft en
vejlende afstem-
ning om nye
kommuner. Og
den afstemning
sættes igang
igen oplyste Ole
Lykkegaard An-
dersen på mødet.
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A A ü  d k u : Mens ü r i k  JLn- 
gerslev (SF) og borgmester 
Ole Lykkegaard Andersen 
(V) havde samme holdning 
til en ny kommunestruktur, 
så gjorde viceborgmester 
Jørn Krogsgaard (V) uenig-
heden internt i Venstre krys-
talklar, da Aabybro Kom-
mune tirsdag aften havde in-
viteret til borgermøde om 
en ny kommunestruktur på 
Nordjyllands MedieCenter.

Den mulighed greb for få 
borgere. Men dem der hav-
de sat en tirsdag aften af til 
fremtidens store spørgsmål 
talte overvejende for en 
struktur med større kom-
muner.

Til at styre debatten var 
TV2 Nords Jørgen Pyndt in-

Nordjyiland,
som har færrest
ældre over 67 år.
Men hvor er de
unge så henne i
aften?"
Jørgen P ndt, ordst -

- Aabybro er den kommu-
ne i Nordjylland, som har 
færrest ældre over 67 år. 
Men hvor er de unge så hen-
ne i aften?

Der var nemlig langt mel-
lem deltagere under 40 år, 
og to tredjedele af de frem-
mødte var politikere, em-
bedsfolk eller ’’partisolda-
ter”. Alligevel blev det en 
spændende debat.

Både Erik Ingerslev (SF) 
og Ole Lykkegaard Ander-
sen (V) talte for styrkelse af 
amterne fremfor at give 
kommunerne flere opgaver.

- 1 Nordjylland oplever vi 
så stor arbejdsløshed, at selv 
ikke store kommuner kan 
løfte den opgave, sagde Erik 
Ingerslev om at indføre det

kommunerne.
- Det bør ligge i amtet. Så 

kan kommunerne tage sig af 
kerneområderne som sko-
ler, daginstitutioner, ældre 
og kultur, sagde han.

Jørgen Helium (S) og Kar-
lo Jensen (V) efterlyste be-
væggrunde til at få en ny 
struktur og ændre på noget, 
som fungerer godt i dag. I 
den anden grøft var Jørn 
Krogsgaard (V).

- Vi står overfor store ud-
fordringer med en meget 
anpændt økonomi. Vi kan 
bedre og letterere løfte op-
gaverne med større kommu-
ner, og vi skal bruge dette til 
at skabe udvikling i vores 
egn. Det handler om at op-
retholde velfærdsstaten, og

Ole Lykkegaard Ander- 
sersen advarede mod at sam-
menligne med det private 
erhvervsliv og de fusioner, 
der foregår der.

- Desuden har vi de 
store enheder i forvejen i 
amterne. Hvorfor ikke 
udnytte det, og lade dem 
tage sig af de meget speciali-
serede opgaver. Vi har to 
borgere på amtets psykiati- 
ske plejehjem. Selv om vi 
bliver tre gange så store og 
får seks patienter, er det jo 
ikke nok til at drive et pleje-
hjem. Lad amterne klare 
det, og kommunerne stå for 
det, de er gode til; skoler, 
børne.- og ældreområdet, 
sagde han.

PENDLERE
D O Sc

I' 6 0  pct af arbejdsstyrken 
bosat i Aabybro kører hver 

dag ud af kommunen for 
at arbejde.  g 6 6  pct. af 
dem kører til Aalborg. 
Tallet i parantes er pend-

lere den anden vej.
*  2459  kører til Aalborg 

(500).
•  433 til Pandrup (259).

1 223 til Brovst (188).
•  8 6  til B rønderslev (97).

Borgernes bud på en ny kommune
NYE GRÆNSE i:  En anden struktur ses overvejende som en udfordring og mulighed

A  Martin Frandsen_______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Der var overve-
jende stemning for en struk-
tur med større kommuner 
blandt de borgere, som tirs-
dag aften gav deres mening 
til kende på debatmødet om 
en ny struktur.

- Hvis en reform skal have 
nogen mening, så skal am-
terne væk og sygehusene 
overgå til staten.Samnien- 
lægningen bliver en, ‘

på sigt, hvorfor køber firma-
er ellers hinanden op, sagde 
Gudrun Bang.

Birgitte Nielsen bakkede 
synspunktet op.

- Det er nødvendigt at ra-
tionalisere. Ellers bliver det 
alt for dyrt for os borgere, 
når vi får flere ældre, og vi 
samtidig kræver stadig mere 
ekspertise af den offentlige 
sektor, sagde hun og frygter 
ikke for nærheden mod stør-
re kommuner.

på kommunen straks kan få 
kontakt med en person med 
den nødvendige viden evt. 
via telefon eller internet, 
sagde hun.

Frode Larsen så en ny 
struktur som en udfodring 
og mulighed for fornyelse.

- Hvis ikke der sker forny-
else, så går vores samfund i 
stå  ̂sagde han.

Age Lindballe var medlem 
af de daværende sogneråd,

- Den gang fik en reform, 
fordi vi havde brag for den. 
Men er der smidt noget på 
bordet nu, som betyder, at 
der behov for en ny struktur. 
Hvis der er et behov, hvorfor 
har man så ikke peget på 
det? Er vi borgere blevet så 
nævenyttige, at man vil af 
med nærdemokratiet, 
spurgte han om bevæggrun-
den for at ændre på et vel-
fungerende system.

som blev opløst med kom- Men Jens Dige efterlysta.

nærdemokratiet.
- Hvor er det, at folk står i 

kø for at være med i en væl-
gerforenings eller idrætsfor-
enings bestyrelse, spurgte 
han.

- Tror I politikere, at bør-
nene har de samme lokale 
bindinger som Jer. Hvorfor 
tager I ikke og ryster posen. 
Hvem tror, at den varme 
mad til de ældre bliver dårli-
gere af, at vi bliver en stor

¡ifttfdc lian.
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Jørgen Pedersen h 
undersøgt, hvordan 
kollegaerne i de andi 
muner ser på de ny< 
turudfordringer, mi 
læner sig op ad lands: 
riatets holdning.

Sagt om 
strukturen
- Giv en hest til den mand, der tør 
sige sandheden,  or han har behov 
 or at komme hurtigt væk, citerede 
Bruno Mølgaard et læserbrev.

- Hvis der kan være 40 børn i en 
børnehave inden en sammenlæg-
ning, hvor mange kan der så være 
bage ter? Hvis hjemmehjælpen 
skal bruge to timer hos  ru Jensen 
 ør en sammenlægning, hvor man-
ge timer skal hun så bruge e ter, 
spurgte han.

- Hvilke opgaver er det, kommu-
nerne ikke kan klare i dag? Jeg er 
imod det en-strengede arbejds-
markedssytem, og vi har ikke brug 
 or en sammenlægning, sagde 
Jørgen Helium (S).

- Jeg kan godt se behovet  or 
større kommuner, men vi skal ikke 
nedlægge amterne. Dette er grebet 
 orkert an  ra Folketingets side. Der 
er et horribelt hastværk, sagde Eva
Rytter (S).

- Flere politikere taler om at be-
vare de små enheder. Men er det 
en reel mulighed, eller beslutnin-
gen allerede tru  et, spurgte Chri-
stian Jensen.

- Vi sætter en masse "hvis"er op 
og endnu  lere, når vi går hjem. Det 
er i sidste ende et spørgsmål om 
Christiansborg vil have et bredt el-
ler et smalt  orlig om en ny struk-
tur, sagde Lars C. Larsen (S).

- En re orm er så vidtgående, at 
 olket bør høres via en bindende 
 olkea stemning, sagde Kari
Schrøder (S).

- Der tales så meget om rationa-
le. Men hverken Indenrigsministeri-
Q t  p l l o r  r i n a n r r v ^ m r f n r i n t  l / - . n  n i n. -
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Jørgen Pe- Socialdemokraten 
rstreger, at kommunen har en m 
get med de den struktur end dei 
ager. gerlige modstykke.
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noget om, hvor meget vi sparer 
med en sammenlægning, hvis vi 
 atsholder det nuværende service-
niveau, sagde Karlo Jensen (V).

- Det o  entlige system bidrager 
ikke til vores sam und. Det tærer 
på vores sam und. Der or skal vi e -
 ektivisere det, og vi kan spare på 
administration med sammenlæg-
ning a  kommuner, sagde Lars
Christiansen.

- Hvis vi skal bruge lige så mange 
penge per indbygger til administra-
tion som Aalborg. Så skal vi bruge 
12-13 millioner kroner  lere end i 
dag. Man bruger ikke  ærre penge 
på administration,  ordi man er en 
stor kommune, sagde Ole Lykke-
gaard Andersen.

- Et rationale ligger 15-20 år ude i 
 remtiden, med mindre man vil 
ændre vores service og eksempel-
vis nedlægge skoler, sagde han.

- Giv  orældre- og skolebestyrel-
ser større be øjelser. Så bevarer vi 
nærdemokratiet i også de store 
kommuner, sagde Jørn Krogs-
gaard (V).

- De små kommuner kan ikke bli-
ve ved med at rekruttere unge 
mennesker. De ønsker sparring og 
spændende opgaver på arbejds-
pladsen, sagde han.

- Det er uhyggeligt. Jeg havde al-
drig troet, jeg skulle være enig med 
noget, som Jørn Krogsgaard siger. 
Men det er jeg i det her, sagde 
Jens Dige.

- Vi bliver nok nødt til at gå sam-
men med andre kommuner. Jeg 
var også imod re ormen i 1970, 
men det er jo gået meget godt, 
sagde  age Christensen inden 
mødet.

- Der er  ordele og ulemper ved 
en sammenlægning, og de skal så 
vejes op mod hinanden. Hvad der 
vejer mest, ved jeg, når jeg kender 
model og opgave ordeling  or en 
ny struktur, sagde Henning Peder-
sen inden mødet.

- Jeg vil have Brovst, Pandrup og 
Brønderslev med i en ny kommune. 
Brønderslev er en dejlig handelsb. 
Og beregninger viser, at kommuner 
på 50.000 indbyggere vil være ren-
table, sagde Marianne Andersen
inden mødet, mens manden, Per 
Andersen, vil have en kommune 
med 30.000 indbyggere.
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AABYBRO

Møde om ny vej 
ved Rådhusparken
■  Økonomiudvalget har besluttet, 
at borgmester Ole Lykkegaard An-
dersen (V) og Erik Ingerslev (SF) 
skal holde møde med bygherren a  
Rådhusparken om linie øringen a  
en ny vej i området.

I lokalplanen er der tale om en 
gennemgående vej, som går  ra det 
nye kvarter via Bakgården til Aaby 
Sdr. Gade.

Men bygherren har  oreslået, at 
vejen i stedet skal gå  ra rådhusets 
p-plads via vejen langs Banestien 
til Aaby Sdr. Gade.

Det kunne Erik Ingerslev og Jør-
gen Helium (S) dog ikke gå ind  or i 
teknisk udvalg, og de  orlangte sa-
gen i byrådet, hvor der var mere 
modstand mod bygherrens  orslag. 
Der or blev sagen sendt i økonomi-
udvalget.

- Vi vil drø te de to muligheder 
med bygherren og se på, om det i 
det hele taget er hensigtsmæssigt 
med en gennemgående vej, siger 
Ole Lykkegaard Andersen.
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Møde om ny vej 
ved Rådhusparken
■  Økonomiudvalget har besluttet, 
at borgmester Ole Lykkegaard An-
dersen (V) og Erik Ingerslev (SF) 
skal holde møde med bygherren a  
Rådhusparken om linie øringen a  
en ny vej i området.

I lokalplanen er der tale om en 
gennemgående vej, som går  ra det 
nye kvarter via Bakgården til Aaby 
Sdr. Gade.

Men bygherren har  oreslået, at 
vejen i stedet skal gå  ra rådhusets 
p-plads via vejen langs Banestien 
til Aaby Sdr. Gade.

Det kunne Erik Ingerslev og Jør-
gen Helium (S) dog ikke gå ind  or i 
teknisk udvalg, og de  orlangte sa-
gen i byrådet, hvor der var mere 
modstand mod b, gherrens orslag. 
Der or blev sagen sendt i økonomi-
udvalget.

- Vi vil drø te de to m j  igheder 
med bygherren og se på, om det i 
det hele taget er hers ::s^;æssigt 
med en gennemgående vej, siger 
Ole Lykkegaard Anderse".
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Helt nyt bank-
råd skal vælges
■  Når Spar Nord Bank i Aa- 
bybro mandag 22. marts kal-
der til det årlige aktionærmø-
de på Aabybro Ungdomssko-
le, skal aktionærerne vælge et 
helt nyt bankråd.

E ter omlægningen til en 
mere lokal struktur skal samt-
lige Spar Nord banker nemlg 
have hver deres bankråd bes- 
tåedne a  otte medlemmer, 
mod hidtil ni i Aabybro.

Samtidig er mødet  lyttet 
 ra e teråret til  oråret.

Fra det nuværende bankråd 
ønsker Poul Verner Jørgen-
sen ikke at genopstille.

Det gør derimod indkøbs-
che  Christian Jensen, Aaby-
bro. Førtidspensionist Allan 
Jensen, Aabybro. Direktør Per 
Bang Larsen, Aabybro. Hånd-
værker Erik Ingerslev, Aaby-
bro. Landmand Frode Sønder- 
gaard Larsen, Aabybro. A de-
lingsche  Bruno Mølgaard, Aa-
bybro, Entreprenør Poul Øs- 
tergaard, Nørhalne, og køb-
mand Vagn Tidselbak, Pandr- 
up.

Desuden opstiller de nye 
kandidater.

Det er sekretær Eva Frost, 
Aabybro. Redaktør og direk-
tør Annie Kjær, Blokhus. For-
valtningsche  Niels Eske Ny-
hus, Gjøl. Direktør Søren Pe-
dersen, Aabybro.

V jl dning 
flytt s til 
Aalborg
FRAVALG: Nye regler for råd til 
unge om uddannelse flytter 
opgaven ud af Aabybro

C. Larsen (S).
- Desuden vil vi få indfly-

delse, når vi skal være med 
til at bygge det nye op, mod-
sat hvis vi køber ydelsen i 
Aalborg. Vi vedstår os bud-
getforliget, men der vil kom-
me 2.171 lærertimer i over-
skud, når vi flytter opgaven 
ud af kommunen. Det er at 
stramme forliget, sagde han.

Inge Pedersen slog fast, at 
dette igen kommer til at gå 
ud over skolerne i Aabybro, 
da de mister deres uddan-
nelsesvejleder og de 2.171 
lærertimer.

- Hvis vi går med i nord-
modellen flyttes vores egne 
ansatte. Køber vi derimod 
ydelserne i Aalborg, så mis-
ter vi en kommunal stilling i 
Aabybro, sagde hun.

Eriklngrlsev (SF) under-
stregede, at der ikke er øko-
nomisk forskel på de to mo-
deller.

-Vi peger på en entrepre-
nørmodellen. Det giver os 
en større frihed, vi kan stop-
pe samarbejdet, hvornår vi 
vil, sagde han.

Karlo Jensen (V) pegede 
på, at de unge i Aabybro er 
vendt mod Aalborg, og at 
det er i Aalborg, de søger job 
og uddannelse.

( A

Af Martin Frandsen_______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Et flertal i byrå-
det har besluttet, det frem-
over bliver Aalborg Kom-
mune, som skal stå for vej-
ledning af unge under ud-
dannelse med bopæl i Aaby-
bro Kommune.

Dermed sagde flertallet 
nej til at indgå i et nyt sam- 
rbejde med syv landkommu-
ner. Det stemte Socialdemo-
kratiet ellers for.

Folketinget har med den 
ny vejledningsreform be-
sluttet, at hver enkelt skole 
ikke længere skal have sin 
egen vejleder, men at de skal 
samles i centre. Samtidig ud-
vides vejledningen til ikke 
kun at gælde for folkeskole-
elever, men også for unge 
mellem 16 og 2 5 år.

Alternativet til at købe 
ydelsen i Aalborg Kommu-
ne er at opbygge et nyt cen-
ter sammen med Brovst,. 
Fjerritslev, Dronninglund, 
Hals, Pandrup og Brønders-
lev kommuner med kontor 
hos sidstnævnte. Det udgør 
den såkaldte nordmodel.

- Den går vi ind for, fordi 
den indeholder vores egen 
uddannelse-folk, og vi ved, 
hvad de står for, sagde Lars

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Liberal l kalplan f r nye b liger
FLAGSKI : Alle sejl sættes til for at sælge grunde i Thomasmindeparken
A f Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AA Y RO: Allerede inden 
de 31 nye grunde i Thomas-
mindeparken sættes til salg 
efter først-til-mølle princip-
pet klokken 9 onsdag 31. 
marts er der stor interesse 
for grundene.

- Vi får daglige henvendel-
ser på grunden, og vi skal 
sende materiale ud til 14 po-
tentielle købere, sagde borg-
mester Ole Lykkegaard An-
dersen (V) kort efter, byrå-
det vedtog lokalplanen.

I eologisk  ebat
Lokalplanen fik mange 
kommentarer med på vejen, 
fordi de otte af grundene ud 
mod St. Vildmose som et 
forsøg har fået en ekstra li-

"Jeg kan ikke
f rstå, at det er
p litikerne,
s m skal være
smags-
d mmere."
Ole Legaar  (V)

beral lokalplan.
Og ud af alle emner i byrå-

det var det en lokalplan, som 
fik den ideologiske debat på 
banen.

Der må bygges i to fulde 
etager og i en afstand på 2,5 
meter til vejen og fem meter 
til naboer samt med ander-
ledes taghældninger, og der 
tillades en større bebyggel-
sesprocent på grundene, der 
alle på nær én er over 1.000 
kvadratmeter.

Smags ommere
- Jeg er glad for, vi har en så 
fri lokalplan som muligt. Jeg 
kan ikke forstå, at det er po-
litikerne, som skal være 
smagsdommere og bestem-
me om et hus må være i for-
skudte plan eller ej, sagde 
Ole Legaard (V).

-Jo mere liberal lokalplan, 
desto færre kræfter skal vi 
efterfølgende bruge på dis-
pensationerne, for de kom-
mer jo, sagde han.

Smertegrænse for tegl
Aage Toftegaard (V) roste 
oplægget, men ville gerne 
tillade brug af glaserede 
teglsten, men fik ikke med-
hold, da det var smertegræn-
sen for SF, da stenene reflek-
terer sollys.

- Vi ser på helheder og ik-
ke, hvordan den enkelte får 
mulighed for at udfolde sig. 
Jeg ved, at mange borgere i 
byen synes, den nye udstyk-
ning i Thomasmindeparken 
er noget rod uden helhed, 
sagde Eriklngerslev.

Ole Legaard roste SF for 
at være med til planen.

- Selvfølgelig skal der være 
nogle rammer, men der skal 
være så få som muligt. Og vi 
kan aldrig blive enige om, 
hvilken del af byen der er 
flot eller ej, sagde han.

Frihe  u en ansvar
Det fik Jørgen Helium til at 
omtale Venstre-mandens 
ideologi.
- Liberalisme er efter din 
mening frihed uden ansvar, 
sagde socialdemokraten.

Inge Pedersen (S) pegede 
også på de offentlige myn-
digheders ansvar for at sikre 
en helhed.

- Ellers får vi kritik af vo-
res efterkommere, sagde 
hun, mens Karl Schrøder (S) 
fandt det spændende, at man 
må bygge på anderledes må-
der.

-------------------------1

-

A nden e tap e  a f byggem  d-
ning i Th  m asm in d ep arken
e r  klar.
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De nye medlemme  a f  Bank ad Aabyb o e  f a  venst e:
La s Mølle  -  Di ektø  Spa  No d hovedkonto , Poul Øste gaa d Pede sen  -  Ent ep enø , F ode Sønde gaa d La sen -  Landmand,

E ik Inge slev La sen -  Maskina bejde , Leif Skaa up -  Spa  No d Aabyb o, Pe  Bang La sen  -  Di ektø , Ch istian Jensen -  Indkøbschef,
B uno Mølgaa d -  Afdelingschef, Vagn Tidselbak -  Købmand, Allan Jensen -  Fø tidspensionist og Jø n Rytte  -  Di ektø  Spa  No d Aabyb o

Der var god stemning på aktionær-
mødet i Aabybro Ungdomsskole. 
Det var der også grund til for di-
rektør Jørn Rytter kunne fortælle 
om et godt regnskab, og at Spar 
Nords aktie de seneste 5 år har gi-
vet et afkast på 20 pct. om året. Der 
er ikke mange andre investeringer 
der kan præstere det.

Direktør Jørn Rytter kom også 
ind på udviklingen i Nordjylland 
hvor ledigheden igen er stigende i 
forhold til landsgennemsnittet.

-Desværre ser de økonomiske 
udsigter for Nordjylland ikke for 
godt ud her i begyndelsen af 2004. 
En række virksomheder har bebu-
det lukninger eller betydelige re-
duktioner i arbejdsstyrken.

- aggrunden for det der sker i 
Nordjylland er blandt andet det man 
har kaldt Globaliseringen. Arbejds-
pladserne flytter derhen hvor varer-
ne kan produceres billigst og i disse 
år er det Kina. Det er en udvikling 
som ikke kun rammer Nordjylland, 
men hele landet, ja hele den vestlige 
verden, sagde direktør Jøm Rytter.

-På det korte sigt vil vi blive 
hjulpet af lidt bedre konjunkturer. 
Men det vil ikke være nok. Vi skal 
også selv gøre noget. Vi lever i det 
mange har kaldt et vidensamfund. 
Vi kan ikke konkurrere med fx Ki-
na på lønningerne, men hvis vi vil, 
kan vi konkurrere på viden.

 ankdirektør Lars Møller kunne 
fortælle om et godt regnskab på

koncernniveau. Udbyttet for 2003 
er fordoblet til 20 kr. pr. aktie, og at 
det er bestyrelsens plan at holde 
det høje udbytte i de kommende år.

De gode tider for aktionærerne har 
også smittet af på medarbejderne der 
har fået en bonus på 8.000 kr. pr. 
medarbejder for det gode resultat.

 ankdirektør Lars Møller fortal-
te, at der for kort tid siden blev åb-
net et nyt center på Aalborg Uni-
versitet med 100 internationale for-
skere. Centeret skal udvikle næste 
generation af mobiltelefoner.

-Det er her fremtidens arbejds-
pladser skabes. Fra starten er det 
nye job til de 100 internationale 
forskere, men efterfølgende kan vi 
vente at se større eller mindre virk-

somheder der udnytter den viden 
der skabes. Så min opfordring til 
politikerne er: Sørg for de bedst 
mulige rammer for forskning, ud-
vikling og uddannelse.

-Det er også inden for uddan-
nelse og udvikling at vi som bestå-
ende virksomheder kan bidrage. 
Alle er vist enige om at den bedste 
uddannelse sker på eller i forbin-
delse med en arbejdsplads. Så der-
for synes jeg at vi skal omdefinere 
virksomhedernes sociale ansvar. 
Jeg tror at vi udviser det bedste so-
ciale ansvar ved at sikre at vores 
medarbejdere hele tiden får tilbud 
om efter- og videreuddannelse.

-Men viden alene gør det ikke. 
Der skal også kapital til. For at for-

bedre finansieringsmulighederne 
har Spar Nord også været med til at 
etablere et nyt investeringsselskab: 
Erhvervsinvest. Det ny selskab vil 
kunne investere op til 500 mio. kr. 
i mindre og mellemstore virksom-
heder, og ud over kapital tilbydes 
kompetence inden for ledelse, 
internationale forhold, finansiel 
styring og markedsføring, nævnte 
direktør  ankdirektør Lars Møller.

Formanden for bankrådet Chris-
tian Jensen oplyste, at Spar Nords 
vedtægterne som led i lokalstrate-
gien blev ændret på sidste års ge-
neralforsamling, således det nu er 
bankrådsmedlemmeme der som 
delegerede skal repræsentere aktio-
nærerne på generalforsamlingen.

Det lokale bankråd består af 9 
medlemmer. Der vælges 8 med-
lemmer på aktionærmødet og 1 
medlem vælges af personalet.

De 8 kandidater blev valgt 
blandt 12 kandidater som var op-
stillet til aftenens valg.

Der var valgt til Allan Jensen, 
Aabybro, Poul Østergaard Peder-
sen, Nørhalne, Christian Jensen, 
Aabybro, Vagn Tidselbank, Pan- 
drup, Erik Ingerslev Larsen, Aaby-
bro, Per  ang Larsen, Aabybro, 
Frode Søndergaard Larsen, Aaby-
bro og  runo Mølgaard, Aabybro.

Som personalets repræsentant 
blev Leif Skaarup valgt.

På mødet var der underholdning 
ved Kejserens nye Klæ’er.



I ja n u a r  blev S tru k tu rk  m m is i n e n s  ra p p  rt  ffe n tlig g j r t i V in g s te d  C e n tre t , hv  r H a ls -b  rg m e s te r B en t S ørensen (f  r re s t), A ab yb r s  O le L ykkeg aard  A n d ersen   g
b  rg m esteren  i B r v s t, M  gens Gade, f ik  e t v in k  m ed en v  gnstan g   m , a t  d e t k  m m unale  land skab æ ndres . f o t o : l a r  p a u l i



PUSLESPIL: Kaffemøder uden yderligere effekt nu og her
Af Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AA Y RO: Kaffen var efter 
en række af møder skiftet ud 
med en god bøf, da borg-
mestrene fra Aabybro,  ro-
vst, Pandrup, Løkken/Vraa 
og  rønderslev var samlet 
for at debattere det fremti-
dige puslespil for at få en evt. 
ny kommunestruktur.

- Vi afventer nu et udspil 
fra regeringen og Christi-
ansborg om, hvor mange og 
hvilke nye opgaver vi skal 
løse, og dermed hvilken 
størrelse kommunerne skal

have fremover, siger Aaby- 
bros borgmester Ole Lykke- 
gaard Andersen (V).

Han mener ikke, at mødet 
gav afklaring for nye stor-
kommuner.

- Lige nu mangler vi afkla-
ring og et udspil fra Christi-
ansborg. Derfor var der ikke 
så meget at tale om på vores 
møde, tilføjer Ole Lykke- 
gaard Andersen om forsam-
lingen, hvor Fjerritslev 
Kommune ikke var inviteret 
til at deltage.

Alligevel fandt Ole Lykke- 
gaard Andersen det vigtigt 
at deltage i mødet med de

andre borgmestre.
- Vi sagde ja til invitatio-

nen for ikke at være afvisen-
de. Såfremt vi fra centralt 
hold får at vide, at kommu-
nerne skal have en størrelse 
på cirka 50.000 indbyggere, 
så er et samarbejde med 
Pandrup,  rønderslev,  ro-
vst og Løkken/Vraa kom-
muner jo vores eneste mu-
lighed, hvis vi ikke må blive 
lagt sammen med Aalborg, 
siger borgmesteren.

Han forudser, at kommu- 
ne-reformen vil betyde, at 
kommunerne vil få tilført få 
nye opgaver som specialun-

dervisning, og derfor skal op 
på 20-30.000 indbyggere for 
at kunne løfte opgaverne.

Desuden vil de på denne 
måde blive økonomisk og 
fagligt mere bæredygtige.

- En anden mulighed er, at 
amterne bliver større end i 
dag, og man så lader kom-
munerne lægge sig sammen 
ad frivillighedens vej med ti-
den, siger han.

Tidligere har et flertal i 
byrådet i Aabybro sendt et 
høringssvar til Kommuner-
nes Landsforening.

Først og fremmest mener 
flertallet, at Aabybro Kom-

Ml l Y l d l l l l i  n a i i  s c  

marti .fra dse @ ordjyske.dk

AA Y RO: Ideologierne
blev pudset af, da omkring 
200 forældre og elever på 
Aabybro Skole onsdag aften 
gik i protestmarch og afleve-
rede cirka 350 underskrifter 
mod besparelser på skolen 
til byrådet.

 orgmester Ole Lykke- 
gaard Andersen (V) prøvede 
at forklare byrådets mulig-
heder, og det førte til et ud-
fald fra Erik Ingerslev (SF) 
mod den siddende regerings 
skattepolitik. Han mener,
den betyder, at kommuner-
ne er tvunget til at spare.

Ole Lykkegaard Andersen 
fortalte de mange fremmød-

-c c y f l i m m i m i c   c i l v u  g ct
til at få budgettet til at ba-
lancere.

- Og vi har stort set kun fi-
re områder at spare på, nem-
lig skoler, ældre, børnepas-
ning og kultur, sagde han.

- Vi har forsøgt at sprede 
besparelserne ud over alle 
områder, sagde borgmeste-
ren og pegede på, at kom-
munen investerer mere end 
ti mio. kr. i skolens bygnin-
ger.

Men Erik Ingerslev (SF) 
fremhævede, at hans parti 
stemte imod skolebesparel-
sen.

- Den var for stor. Vi ville i 
stedet hæve grundskylden 
for at finde pengene. Vi føler 
os ikke forpligtiget af rege-

rm g s jii 'o 1.... æsa-sas.-sssjji-j......

han.
- Vi har fået at vide, at der 

venter os alle skattelettelser 
for ni mia. kr. til juni. Hvis vi 
sagde nej til det og gav kom-
munerne pengene, så ville 
Aabybro Kommune få 1,8 
mio. kr. sagde han med hen-
tydning til den samlede sko-
lebesparelse i kommunen på 
1,5 mio. kr.

- Derfor er spørgsmålet, 
om vi vil have flere penge til 
det offentlige, eller om vi vil 
have flere penge til vores 
private forbrug. Det er I 
med til at bestemme ved at 
pege på, hvilken regering I 
vil have. Dermed er I inddi- 
rekte med at til bestemme, 
om der skal spares i Aabybro

hån mod de besparelser, vi 
har været nødt til at gen-
nemføre i kommunerne, at 
der nu kommer ni mia. kr. i 
skattelettelser oven i de tid-
ligere skattelettelser, sagde 
Erik Ingerslev.

Karlo Jensen (V) tilføjede, 
at den første store kommu-
nebesparelse kom i 1993, og 
den gang havde SF indfly-
delse på den førte politik.

- Og lige siden har kom-
munerne måttet spare og 
spare, og det er træls, sagde 
han.

Eva Rytter (S) afslørede, at 
det havde været en svær be-
slutning for Socialdemokra-
tiet at stemme for skolebe-
sparelsen under forhandlin-

"Det er en hån
m d de bespa-
relser, vi har
været nødt til at
gennemføre i
k mmunerne, at
der nu k mmer
ni mia. kr. i skat-
telettelser".
Erik Ingerslev (SF)

mune ikke behøver blive 
større, end den er i dag. Og 
først når de nye opgaver er 
klarlagt, vil det overveje, om 
det er hensigtsmæssigt med 
et samarbejde, og i givet fald 
skal det ske med de om-
kringliggende kommuner.

Flertallet anbefaler den 
brede amtsmodel med kom-
muner med ca. 20.000 ind-
byggere og peger ikke læn-
gere kun på en Jammerbugt- 
kommune. Viceborgmester 
Jørn Krogsgaard (V) og Ole 
Legaard (V) har særstand-
punkter og anbefaler den 
brede kommunemodel.

......................... ...........
fandt sted i efteråret. ,

- Vi var nødt til at få bud- j,, 
gettet til at hænge samme, 
og SF har også tidligere 
stemt for skolebesparelser, 
sagde hun.

 orgerlisten i Aabybro 
havde også stemt for.

- Det er ligesom et hus-
holdningsbudget. Vi kan jo 
ikke låne til vore forbrug. 
Ovenikøbet har vi ikke mu-
ligheden for at øge indtæg-
terne, da vi ikke må sætte 
skaten op, så vi kan ikke give 
flere penge til fællesskabet, 
sagde hun.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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SF: Skattest p bag besparelse
SVÆRDSLAG: Idelogier pudset af, da forældre ville have forklaring på skolebesparelse
Af Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AA Y RO: Ideologierne
blev pudset af, da omkring 
200 forældre og elever på 
Aabybro Skole onsdag aften 
gik i protestmarch og afleve-
rede cirka 350 underskrifter 
mod besparelser på skolen 
til byrådet.

 orgmester Ole Lykke-
gaard Andersen (V) prøvede 
at forklare byrådets mulig-
heder, og det førte til et ud-
fald fra Erik Ingerslev (SF) 
mod den siddende regerings 
skattepolitik. Han mener, 
den betyder, at kommuner-
ne er tvunget til at spare.

Ole Lykkegaard Andersen 
fortalte de mange fremmød-

te, at kommunen er tvunget 
til at få budgettet til at ba-
lancere.

- Og vi har stort set kun fi-
re områder at spare på, nem-
lig skoler, ældre, børnepas-
ning og kultur, sagde han.

- Vi har forsøgt at sprede 
besparelserne ud over alle 
områder, sagde borgmeste-
ren og pegede på, at kom-
munen investerer mere end 
ti mio. kr. i skolens bygnin-
ger.

Men Erik Ingerslev (SF) 
fremhævede, at hans parti 
stemte imod skolebesparel-
sen.

- Den var for stor. Vi ville i 
stedet hæve grundskylden 
for at finde pengene. Vi føler 
os ikke forpligtiget af rege-

ringens skattestop, sagde 
han.

- Vi har fået at vide, at der 
venter os alle skattelettelser 
for ni mia. kr. til juni. Hvis vi 
sagde nej til det og gav kom-
munerne pengene, så ville 
Aabybro Kommune få 1,8 
mio. kr. sagde han med hen-
tydning til den samlede sko-
lebesparelse i kommunen på 
1,5 mio. kr.

- Derfor er spørgsmålet, 
om vi vil have flere penge til 
det offentlige, eller om vi vil 
have flere penge til vores 
private forbrug. Det er I 
med til at bestemme ved at 
pege på, hvilken regering I 
vil have. Dermed er I inddi- 
rekte med at til bestemme, 
om der skal spares i Aabybro

eller ej. Jeg synes, det er en 
hån mod de besparelser, vi 
har været nødt til at gen-
nemføre i kommunerne, at 
der nu kommer ni mia. kr. i 
skattelettelser oven i de tid-
ligere skattelettelser, sagde 
Erik Ingerslev.

Karlo Jensen (V) tilføjede, 
at den første store kommu-
nebesparelse kom i 1993, og 
den gang havde SF indfly-
delse på den førte politik.

- Og lige siden har kom-
munerne måttet spare og 
spare, og det er træls, sagde 
han.

Eva Rytter (S) afslørede, at 
det havde været en svær be-
slutning for Socialdemokra-
tiet at stemme for skolebe-
sparelsen under forhandlin-

"Det er en hån
m d de bespa-
relser, vi har
været nødt til at
gennemføre i
k mmunerne, at
der nu k mmer
ni mia. kr. i skat-
telettelser".
Erik Ingerslev (SF)

gerne om budget 2004, som 
fandt sted i efteråret.

- Vi var nødt til at få bud- , 
gettet til at hænge samme, 
og SF har også tidligere 
stemt for skolebesparelser, 
sagde hun.

 orgerlisten i Aabybro 
havde også stemt for.

- Det er ligesom et hus-
holdningsbudget. VI kan jo 
ikke låne til vore forbrug. 
Ovenikøbet har vi ikke mu-
ligheden for at øge indtæg-
terne, da vi ikke må sætte 
skaten op, så vi kan ikke give 
flere penge til fællesskabet, 
sagde hun.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Penge til borgernes ønskerliste
UDMØNTNING: Foreløbig er en halv million kroner frigivet fra den ny udviklingspulje
A f Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AA Y RO: Et enigt byråd 
besluttede onsdag aften at 
frigive 505.000 kroner fra 
udviklingspuljen på en milli-
on kroner for at følge op på 
nogle af de ønsker, der kom 
frem på forårets borgermø-
der i alle lokalsamfund.

Dog er der endnu ikke sat 
midler af til ønsket om lys 
rundt om søen i Aabybro 
samt et medborgerhus.

Men det skyldes udeluk-
kende, at ønskerne endnu

ikke er tilstrækkeligt kon-
krete, ligesom man ikke ved, 
hvad det vil koste at opfylde 
ønskerne, gjorde både Eva 
Rytter (S) og borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
det klart.

Op elt i tre kategorier
Efter borgermøderne og op- 
følgende møder med de lo-
kale erhvervs- og borgerfor-
eninger er ønskerne fra lo-
kalsamfundene blevet ind-
delt i tre kategorier.

Den første er med ønsker, 
som skal løses via kommu-

nens almindelige drift. Ka-
tegori to omfatter ønsker, 
som skal opfyldes med mid-
ler fra puljen, mens den sid-
ste kategori er for ønsker, 
som afventer fremtidens be-
slutninger.

- Vi er tilfredse med, at det 
sættes igang og håber, at det 
vil være med til at skabe akti-
vitet i lokalsamfundet, som 
også skal være med til at løf-
te opgaverne, sagde Erik In-
gerslev (SF).

Karl Schrøder undrede sig 
over, at der for  irkelses 
vedkommende intet er

nævnt om lystanlægget.
- Det mangler et løft, og 

det er sted, hvor mange  ir- 
kelse-borgere samles til bl.a. 
fodbold, sagde han.

Ole Lykkegaard Andersen 
svarede, at hverken på bor-
germødet i  irkelse eller på 
det opfølgende møde med 
 irkelse Håndværker- og 
 orgerforening blev dette 
ønske nævnt, hvilket Karl 
Schrøder ikke var enig i.

Midlerne fra puljen er for-
delt med 45.000 kroner til 
Nørhalne og 100.000 kroner 
til  iersted.

"Lystanlægget
mangler et løft,
 g det er sted,
hv r mange Bir-
kelse-b rgere
samles til blandt
andet f db ld."
Ka l Sch øde  (S)

Ønsker i  irkelse skal op-
fyldes med 75.000 kroner, 
mens der på Gjøl afsættes
35.000 kroner.

Aabybro afventer som sagt 
at få penge.

Derudover er der afsat
250.000 kroner til en land-
distriktspolitik, kommende 
konferencer og borgermø-
der samt evt. uddannelser.

Det er dog kun de 60.000 
kroner, der allerede øre-
mærket til at udarbejde en 
politik, som skal fremme de 
forskellige lokalsamfunds 
styrker.

Priser på vedligeh ld af de grønne  mråder
A f Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AA Y RO: Der er nu sat 
pris på, hvad de forskellige 
kommunale institutioner 
skal betale for at få vedlige-
holdt de grønne områder.

Dog har kommunen til-
ført institutionerne midler 
til den nye udgift.

- Det er fint, vi nu får en 
ægte prissætning på, hvad 
det koster at holde de grøn-
ne områder, så ’’kunderne” 
kan se, hvad det koster, og 
om de vil entrere med andre, 
siger Ole Legaard (V).

Partifællen Finn Kornum 
vil dog gerne have, at insti-
tutionerne har mulighed for 
at skifte entreprenør mere

end én gang om året.
Det er en tredje partifælle 

dog ikke enig i.
- Det er nødvendigt af 

hensyn til planlægningen 
samt ansættelse og opsigelse 
af mandskab. Det vil stadig i 
høj grad være kommunens 
gartnerafdeling, der vil ud-
føre arbejdet, og de er bun-
det af, at mandskabet har

opsigelsesvarsler på et halvt 
år, sagde borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V).

- Også private firmer teg-
ner kontrakter for en sæson, 
tilføjede han.

Desuden gjorde Erik In-
gerslev (SF) opmærksom på, 
at ikke alle områder var reg-
net med i prissætningen.

- For eksempel får kloak-

forsyningsområdet også ud-
ført opgaver af kommunens 
gartnerafdeling. Har de også 
fået tilført midler til de nye 
udgifter, spurgte han.

Jørn Krogsgaard (V), for-
mand for teknisk udvalg, 
måtte erkende, at pengene 
ikke er tilført det område, 
men tilføjede at det selvføl-
gelig vil ske.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Mo stan  mod  ye regler for tilsku 
å i  LÆG: Folkeoplysningsudvalget skal nu høres
Af M a r t in  F randsen
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AA Y RO: De nye regler 
for kommunalt tilskud til 
byggeri af nye haller og an-
dre foreningslokaler mødte 
på byrådsmødet modstand 
og blev ikke vedtaget, men 
sendt til høring i Folkeop-
lysningsudvalget.

Kritikken går på, at regler-
ne er ukonkrete og uretfær-
dige. Der var ellers lagt op 
til, at den automatiske regel 
om, at foreningerne skal stil-
le med 25 pct. af finansierin-

gen til nye anlæg - for at få 
kommunalt tilskud til resten 
af beløbet - falder bort.

I stedet skal der tages stil-
ling fra gang til gang, og fo-
reningerne skal komme med 
mindst 25 procent af finan-
sieringen, men skal muligvis 
lægge et endnu større beløb.

Forslaget er nemlig, at by-
rådet fra sag til sag skal vur-
dere, hvor stort behovet er 
for byggeriet, og hvor stor 
foreningens finansiering 
skal være.

Det fik panderynkerne 
frem hos Lars C. Larsen (S).

- Det er betænkeligt, at vi 
skal sidde centralt og vurde-
re, hvor stor en procentdel 
den enkelte forening skal 
yde. Foreningerne kan ikke 
være tjent med, at de ikke 
ved, hvor mange penge de 
skal rejse, sagde han.

Han frygter, der lægges op 
til, at de initiativrige fore-
ninger risikerer ikke at få et 
kommunalt tilskud, fordi de 
selv kan stille med mange 
penge, mens den inaktive 
forening læner sig tilbage og 
håber på kommunens hjælp.

- Og hvor stort et over-

skud skal en forening have, 
før det spiller ind på finan-
sieringen, spurgte han.

Inge Pedersen (S) bakkede 
ham op.

- Vi skylder foreningslivet, 
at det bliver hørt. Det kan 
ikke være rimeligt, at de ikke 
ved på forhånd, hvor mange 
penge de skal spare op til et 
byggeri. Det er ikke retfær-
digt, sagde hun.

- Vi taler om frivilligt ar-
bejde, og dette kan være 
med til at tage initiativet væk 
fra foreninger, og det er en 
kultur, som tager mange år

"F reningerne
kan ikke være
tjent med, at de
ikke ved, hv r
mange penge de
skal rejse."
Lars C. Larsen (S)

at opbygge, sagde hun.
Grethe Dragsbæk anbefa-

lede, at reglerne blev sendt 
til høring i Folkeoplysnings-
udvalget med opbakning fra 
Erik Ingerslev (SF).

- Men vi vil aldrig opnå et 
resultat, som er retfærdig for 
alle, og dette lægger op til, at 
byrådet kan komme med en 
vurdering. Vi undgår en 
automatik og skal hver gang 
se på det konkrete behov, 
sagde han. Karlo Jensen (V) 
sagde, det er nødvendigt, 
der sker en prioritering, da 
der ikke er råd til alle øns-
kerne.

A<20Z -s  -z S cf
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Holger K. og fornye sen
FREMAD: Holger K. Nielsen forsøger med ny bog at forny SF, men de gamle diskussioner rykk(|

A f Martin Hein
marti .hei @ ordjyske.dk

KØ ENHAVN: Hvad skal 
vi egentlig med venstre-flø- 
jen?

Det har SFs formand Hol-
ger K. Nielsen tænkt tanker 
om op til SF’s landsmøde i 
weekenden. Tankerne er 
blevet til en bog, som kom-
mer på mandag -  sent nok 
til, at landsmødedeltagerne 
ikke får den læst, men tidligt 
nok til, at den kan sætte 
dagsorden op til landsmø-
det.

I denne uge har der derfor 
stået Holger på det hele. 
Han har taget turen rundt i 
alle medier og tager bered-
villigt imod i sit hjørnekon-
tor på Christiansborg.

- SF’s rolle er at skabe en-
gagement og begejstring om 
en forandringspolitik med 
fokus på retfærdighed lighed 
og frihed, fortæller Holger 
K. Nielsen om visionen for 
fremtidens SF, og fortsætter:

- Den politiske diskussion 
er alt for ideforladt, og jeg 
tror, folk er trætte af det. Jeg 
savner næsten Uffe Elle- 
mann-Jensen, som i det 
mindste sagde, hvad han 
mente.

at egentlige ændringer i 
samfundet kun kommer, 
hvis folks værdier ændrer 
sig. Derfor skal det også ta-
ges alvorligt, når Anders 
Fogh Rasmussen vil tale 
værdier.

- Anders Fogh er i gang 
med en pendant til Maos 
lange march. Han har ikke 
opgivet sine tanker fra soci-
alstat til minimalstat, men 
først vil han ændre folks 
holdning. Venstrefløjen har 
traditionelt stået stærk i 
værdikampen, men det er jo 
ikke sådan, at vi har vundet. 
Der er stadig stor udstød-
ning, dårligt miljø og ulig-
hed i samfundet, siger Hol-
ger K. Nielsen.

SF vil derfor blæse til 
kamp for det gode liv.

- Det handler om, at men-
nesket ikke bare skal være en 
lille brik i systemet. Der skal 
være mulighed for at bruge 
sit engagement og have ind-
flydelse på eget arbejde.

Midlet er den gamle tanke 
om økonomisk demokrati 
kombineret med mere ind-
flydelse. Helt konkret fore-
slår Holger K. Nielsen, at 
medarbejderne skal have 
kontrollen over pengene til 
efteruddannelse. Det vil sik-

mailto:martin.hein@nordjyske.dk


g fornye sen
er med ny bog at forny SF, men de gamle diskussioner rykker han ikke afgørende ved

- H vis  m an ikke
kan k la re  d isku s -
si nerne, så skal
m an ikke væ re  i
p  litik . Jeg  har
en bred ry g , s iger
H  lger K. N ie l-
sen, s m  i ø v rig t
ikke h a r n gen
plan er  m  a t
træ kk e  sig.
FOTO: ULRIK BANG



lårlig ældrepleje.
- Vi bruger 20 milliarder 

lil passiv forsørgelse af de 
arbejdsløse. De penge kunne 
vi dele ud til lokalområdet, 
som kan bruge dem, der 
hvor der er behov, siger han.

Kulturmø e
Fornyelsen stopper dog ved 
indvandrerdebatten.

For tre år siden fik Holger 
K. Nielsen læst og påskrevet, 
da han op til landsmødet 
forsigtigt forslog, at der er 
nogle problemer i mødet 
mellem danskere og indvan-
drere, som SF skulle kigge 
på. Det fastholder han i bo-
gen, men hvis det skulle give 
problemer, så kan han på 
landsmødet bede folk om at 
slå koldt vand i blodet og 
læse hele bogen mandag.

Partiet har da også flyttet

"Ved sidste valg var
det høj'refløjen, der st d
f r f rnyelsen,  g  s,
der st d f r det
bestående,  g det er
j  helt uh ldbart/'
HolgerK Nielsen,
SF.fonnan 

sig på området. Der er ved-
taget et integrationsudspil, 
og SF er kommet så langt, at 
det er ok at sige, at der er et 
problem, men konkrete løs-
ninger på tvangsægteskaber 
og ghettodannelse er ikke 
god tone. Holger K. Nielsen 
slår godt nok til lyd for at

for yelse

sprede indvandrerne, så 
koncentrationen ikke bliver 
alt for stor i boligområder 
og skoler.

- Der er tale om et socialt 
problem, men hvis balancen 
tipper, så er det ikke godt for 
nogen. Danskerne er prag-
matiske, og det er noget, der 
skal løses af folk med finge-
ren på pulsen, men jeg har 
ikke nogen patentløsning, 
siger han.

Med andre ord, så skal 
problemerne, som trods alt 
er der, løses lokalt, men hvis 
det står til SF, så skal der ikke 
laves nogen lovgivning. Hol-
ger K. Nielsen indrømmer 
da også, at den model godt 
kan sender problemet direk-
te tilbage til politikerne, når 
de lokal begynder at lave 
løsninger.

Netop indvandrerdebat-

litisk uenighed, fordi børne- 
banden ikke kan komme 
igennem med deres syns-
punkter, og det er j o fair nok. 
Jeg synes ikke, det er et al-
vorligt problem. Jeg kan 
godt forstå, at man ikke vil 
sidde som næstformand, 
hvis man ikke kan vinde ge-
hør for for sine synspunkter, 
siger Margrethe Auken.

I va este et
Anne Grete Holmsgaard er 
enig, men nedtoner i det he-
le taget fløjsnakken.

- Der vil altid være nogen, 
der er uenig i hovedlinjerne. 
For 10 år siden var det mig,

der var uenig, men nu er 
mange af mine holdninger 
blevet SF’s politik, siger hun.

Imens de to fløje strides og 
magtforholdet med jævne 
mellemrum skifter, sidder 
Holger K. Nielsen trygt på 
formandsposten. Det er 
ham, der tegner partiet og 
skaber fornyelsen, mens flø-
jene neutraliserer hinanden, 
og det er ikke en holdbar si-
tuation i længden, mener 
hovedbestyrelsesmedlem 
Peter Goli, fra børneban- 
den.

- SF står i et vadested. Vi 
skal vælge om vi vil være Det 
Radikale Venstre nr. to eller



ten er et godt eksempel, at 
fornyelse i SF ikke sker fra 
den ene dag til den anden. 
Holger K. Nielsen erkender, 
at det nogle gange godt kan 
være irriterende, at det er så 
svæ rt ai nyiLe paiuet, men 
betoner hellere den positive 
side af de seje dab»<^w

- Der har altid været en le-
vende debat i SF. Vi er ikke 
topstyrcdc som Dansk Fol-
keparti. Vi har en anden tra-
dition, men det er ikke en 
svaghed. Det er en god tra-
dition, fordi det ansporer 
folk. Hvis man ikke kan kla-
re diskussionerne, så skal 
man ikke være i politik. Jeg 
har en bred ryg, siger Holger 
K. Nielsen, som i øvrigt ikke 
har nogen planer om at 
trække sig.

- Jeg sidder fint, hvor jeg 
sidder.

et nyt venstrefløjsparti. Det 
vadested har vi stået i i lang 
tid, og det er usundt for par-
tiet. Vi skal have en afida- 
ring, og jeg håber det blive 
en ny venstrefløj, men kun 
med en afklaring kan SF bli-
ve et stærkt parti, siger han.

Foreløbig er der dog ikke 
udsigt til afklaring. Til gen-
gæld er der udsigt til en af-
klapsning af børnebanden. 
Holger K. Nielsen tager den 
bagvedliggende ballade med 
sindsro.

- Jeg er meget fortrøst-
ningsfuld, når det kommer 
til generationsskiftet, siger 
han blot.

T IE  FRAKTI NER
•  F rnyerne eller "Blåt h ld": Bl kken er
EU-p sitiv  g har det seneste års tid f r
alv r faet vind i sejlene. Tidligere levede

de en hensygnende tilværelse  g mis-

W  Steen G ada 'Tcfa^eg^es tie l
tingsgruppen af M argrethe Auken  g

Anne Grete H lmsgaard, mens Villy
Dyhr står på spring i kulissen. Fløjen har
på det seneste tiltrukket mange unge
SF'erne,  g m dstanderne beskylder
dem f r at ville gøre SF til e t Radikalt
Venstre 2.

•  Traditi nalisterne: Vil helst beh lde SF,
s m SF altid har været. Var tidligere i di-
rekte  pp siti n til f rnyerne, men I f lke-
tingsgruppen har de t  fløje næ rm et sig
hinanden kraftigt. Det er her ledelsen sid-
der med H lger K. Nielsen  g Aage Frand-
sen s m fr ntfigurer.

•  "Børnebanden" eller den nye venstre-
fløj: Gruppen var i vælten Indtil f r nylig,
men har ikke rigtig fået n get ud af kam-
pen f r at trække SF længere ud på ven-
strefløjen. De t  seneste næstf rmænd
har været en del af børnebanden, men
har ikke fået den ønskede indflydelse.
Børnebanden er EU-kritiske  g ser gerne,
at SF k mme med k nkrete bud på, hv r-
dan f r eksempel indvandrerpr blem er-
ne skal løses. De beskyldes af m dstan-
derne f r a t være reakti nære. I F lketin-
get er de repræ senteret af M  rten H -
mann.

•  Uden f r bande: SF har selvfølgelig  g-
så en række medlemmer, der ikke define-
rer sig i f rh ld til n gen fløje. I F lketin-
get har Kamal Qureshi  g Kresten T u-
b rg f rm ået at h lde sig væk fra de In-
terne slagsmål



:lverken- 
delse. SF var simpelthen alt 
for ringe til at sætte egen 
dagsorden under den social-
demokratiske regering.

- Vi står for en forand-
ringsdagsorden, men vores 
støtte til Socialdemokrater-
ne gjorde os til systembeva-
rende. Ved sidste valg var det 
højrefløjen, der stod for for-
nyelsen, og os, der stod for 
det bestående, og det er jo 
helt uholdbart, siger Holger 
K. Nielsen.

Vær ikamp
Det smerter især Holger K. 
Nielsen, at det er Anders 
Fogh Rasmussen, der er 
løbet med værdikampen.

Her burde venstrefløjen 
have været meget mere syn-
lig, for Holger K. Nielsen er 
enig med statsministeren i,

udviklet, og hvis virksomhe-
derne inddrager medarbej-
derne i ledelsen, så vil de og-
så sørge for at uddanne sig i 
den rigtige retning

- I mange moderne virk-
somheder er man i gang med 
for eksempel aktieoptioner, 
men der er også mange virk-
somheder, hvor folk er ansat 
på helt traditionelle vilkår. 
Vi skal sørge for, at vi ikke 
får en opsplitning i samfun-
det og sikre livslang læring 
for alle, siger han.

SFs formand vil også ger-
ne ramme en tyk pæl gen-
nem myten om, at arbejds-
løshed er uundgåelig. Hvis 
folk ikke kan få et j ob hos det 
private erhvervsliv, så må 
det offentlige træde til, me-
ner Holger K. Nielsen. Han 
peger på, at der er nok at la-
ve med nedslidte skoler og

dårlig ældrepleje.
- Vi bruger 20 milliarder 

til passiv forsørgelse af de 
arbejdsløse. De penge kunne 
vi dele ud til lokalområdet, 
som kan bruge dem, der 
hvor der er behov, siger han.

Kulturmø e
Fornyelsen stopper dog ved 
indvåndrerdebatten.

For tre år siden fik Holger 
K. Nielsen læst og påskrevet, 
da han op til landsmødet 
forsigtigt forslog, at der er 
nogle problemer i mødet 
mellem danskere og indvan-
drere, som SF skulle kigge 
på. Det fastholder han i bo-
gen, men hvis det skulle give 
problemer, så kan han på 
landsmødet bede folk om at 
slå koldt vand i blodet og 
læse hele bogen mandag.

Partiet har da også flyttet

"Véd sidste valg var
det højrefløjen, der st d
f r f rnyelsen,  g  s,
der st d f r det
bestående,  g det er
j  helt uh ldbart."
Holger K  Nielsen,

sig på området. Der er ved-
taget et integrationsudspil, 
og SF er kommet så langt, at 
det er ok at sige, at der er et 
problem, men konkrete løs-
ninger på tvangsægteskaber 
og ghettodannelse er ikke 
god tone. Holger K. Nielsen 
slår godt nok til lyd for at

Fløjkampe ude  for yelse
LANDSMØDE: 
SF skal igen 
finde ny 
næstformand, 
og fløjkrigen 
fortsætter

KØ ENHAVN: SF skal på 
weekendens landsmøde fin-
de sin tredje næstformand 
på kun to år.

Senest er det den unge 
Mette Feifer, som har kastet 
håndklædet i ringen. Hun vil 
ikke give nogen forklaring 
på opsigelsen, men i partiet 
er der bred enighed om, at 
hun ikke længere ville stå 
model til kampen mod det 
bestående.

Hun tilhører SFs EU-kri- 
tiske børnebande, der forsø-
ger at trække SF længere 
mod venstre. Folketings-
medlem Morten Homann er 
på samme fløj, og han be-

græder hendes farvel.
- Jeg synes, det er ærger-

ligt, at gode næstformænd 
vælger at bruge deres tid et 
andet sted. Hvis det bliver et 
generelt billede, at unge 
med noget at byde på vælger 
SF fra, så bliver det et pro-
blem, siger han.

På den EU-positive forny-
erfløj er der derimod ikke 
mange tårer over Mette Fei- 
fers farvel. Her er de glade 
for, at SF nu er på vej mod et 
mere hjerteligt forhold til 
EU, og hvis det koster en 
næstformand i ny og næ, så 
er det spillets regler.

- Mette Feifer går efter po-

sprede indvandrerne, så 
koncentrationen ikke bliver 
alt for stor i boligområder 
og skoler.

- Der er tale om et socialt 
problem, men hvis balancen 
tipper, så er det ikke godt for 
nogen. Danskerne er prag-
matiske, og det er noget, der 
skal løses af folk med finge-
ren på pulsen, men jeg har 
ikke nogen patentløsning, 
siger han.

Med andre ord, så skal 
problemerne, som trods alt 
er der, løses lokalt, men hvis 
det står til SF, så skal der ikke 
laves nogen lovgivning. Hol-
ger K. Nielsen indrømmer 
da også, at den model godt 
kan sender problemet direk-
te tilbage til politikerne, når 
de lokal begynder at lave 
løsninger.

Netop indvandrerdebat-

litisk uenighed, fordi børne- 
banden ikke kan komme 
igennem med deres syns-
punkter, og det er jo fair nok. 
Jeg synes ikke, det er et al-
vorligt problem. Jeg kan 
godt forstå, at man ikke vil 
sidde som næstformand, 
hvis man ikke kan vinde ge-
hør for for sine synspunkter, 
siger Margrethe Auken.

i va este et
Anne Grete Holmsgaard er 
enig, men nedtoner i det he-
le taget fløjsnakken.

- Der vil altid være nogen, 
der er uenig i hovedlinjerne. 
For 10 år siden var det mig,
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der var uenig, men nu er 
mange af mine holdninger 
blevet SF’s politik, siger hun.

Imens de to fløje strides og 
magtforholdet med jævne 
mellemrum skifter, sidder 
Holger K. Nielsen trygt på 
formandsposten. Det er 
ham, der tegner partiet og 
skaber fornyelsen, mens flø-
jene neutraliserer hinanden, 
og det er ikke en holdbar si-
tuation i længden, mener 
hovedbestyrelsesmedlem 
Peter Goli, fra børneban- 
den.

- SF står i et vadested. Vi 
skal vælge om vi vil være Det 
Radikale Venstre nr. to eller
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Mogens O  Madsen, 
byrådsmedlem, Nibe
III - Det er svært at gen-
nemskue, hv rf r næstf r-
m æ ndene i SF's h ved-
bestyrelse ikke h lder ret
længe, men der er måske
n get galt med arbejdskli-
m aet. Måske fø ler man, at
man ikke har så m eget ind-
flydelse i h vedbestyrelsen
på den aktuelle p litik, si-
den man giver  p efter så
k rt tid.

- Jeg er sikker på, at SF
vil stå fast på ØMU-f rbe-
h ldet, men jeg kan g dt
f restille mig, at SF har en
k nkurrent i Junibevægel-
sen  p til Eur paparla-
mentsvalget.



*

Erik Ingerslev, 
byrådsmedlem, Aabybro
11 - Der er ingen tvivl  m, at der
har været n gle p litiske u ver-
ensstemmelser, siden der har
været en del udskiftning på næst-
f rmandsp sten. Én ting er at
være uenig med sine p litiske
m dstandere, n get andet er si-
ne partifæller,  g det er n get
sværere. Jeg kender d g ikke den
k nkrete årsag.

- Jeg tr r ikke, vi få r et særlig
g dt valg 13. juni. Det bekymrer
mig meget, at vi n k ikke får så
mange stemmer, f rdi vi er blevet
f r EU-venlige. Desuden er der
mange af v res vælgere, s m
mener, vi ligner de andre partier
f r meget.

ARKIVFOTO

V & 1



Nord-
jyderne 
og SF
11 Op til SF's lands-
møde, hv r der -
igen - skal vælges
ny næstf rmand,
har vi spurgt tre af
partiets n rdjyske
f lkevalgte, hv r-
f r det er så svært
at h lde på næst-
f rm æ ndene i SF -
 g  m, hv r partiet
i øvrigt e fte r deres
mening står lige
nu.

ARKIVFOTO

Thomas Krog, 
amtsrådsmedlem

IB - SF bevægede sig
sidste år til EU-
landsmødet i retning
af at være mere p -
sitiv  ver f r EU. Jeg
tr r d g ikke, vi i de
k mmende år bliver
mere p sitive.
Tværtim d. SF's
m dstand vil være
mere central.

- Jeg er helt sikker
på, at SF vil beh lde
ØMU-f rbeh ldet.
Der er n k heller ik-
ke  pbakning til, at
EU skal udvikle sig til
en m ilitær st rmagt.

ARKIVFOTO

Mogens O  Madsen, 
byrådsmedlem, Nibe
■  - Det er svært at gen-
nemskue, hv rf r næstf r-
mændene i SF's h ved-
bestyrelse ikke h lder ret
længe, men der er måske
n get galt med arbejdskli-
maet. Måske føler man, at
man ikke har så m eget ind-
flydelse i h vedbestyrelsen
på den aktuelle p litik, si-
den man giver  p e fte r så
k rt tid.

-J e g  er sikker på, a t SF
vil stå fast på ØMU-f rbe-
h ldet, men jeg kan g dt
f restille mig, at SF har en
k nkurrent i Junibevægel-
sen  p til Eur paparla-
mentsvalget.

det.
I denne uge har der derfor 

stået Holger på det hele. 
Han har taget turen rundt i 
alle medier og tager bered-
villigt imod i sit hjørnekon-
tor på Christiansborg.

- SF’s rolle er at skabe en-
gagement og begejstring om 
en forandringspolitik med 
fokus på retfærdighed lighed 
og frihed, fortæller Holger 
K. Nielsen om visionen for 
fremtidens SF, og fortsætter:

- Den politiske diskussion 
er alt for ideforladt, og jeg 
tror, folk er trætte af det. Jeg 
savner næsten Uffe Elle- 
mann-Jensen, som i det 
mindste sagde, hvad han 
mente.

ikke sådan, at vi har vundet. 
Der er stadig stor udstød-
ning, dårligt miljø og ulig-
hed i samfundet, siger Hol-
ger K. Nielsen.

SF vil derfor blæse til 
kamp for det gode liv.

- Det handler om, at men-
nesket ikke bare skal være en 
lille brik i systemet. Der skal 
være mulighed for at bruge 
sit engagement og have ind-
flydelse på eget arbejde.

Midlet er den gamle tanke 
om økonomisk demokrati 
kombineret med mere ind-
flydelse. Helt konkret fore-
slår Holger K. Nielsen, at 
medarbejderne skal have 
kontrollen over pengene til 
efteruddannelse. Det vil sik-
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Ingen gennemgående vej
RÅDHUSPARKEN: E fte r  lang tids politisk spil er d e r fu n d e t en løsning
A f Tr els  D  nnerb rq
troels.do  erborg@ ordjyske.dk

A A B Y B R O : Der bliver ingen 
gennemgående vejforbin-
delse mellem Toftevej og 
Aaby Søndre Gade. Økono-
miudvalget har efter et mø-
de med bygherren Troels 
Hjortlund fraveget den eksi-
sterende lokalplan. Den sag-
de nemlig, at der skulle gå en 
vej ned igennem boligområ-
det i Rådhusparken fra Tof-
tevej til Aaby Søndre Gade. 
Økonomiudvalget frygtede, 
at en gennemgående vej vil

skabe for meget trafik ned 
igennem boligområdet.

- Holdningen var, at det 
ikke var så godt med gen-
nemgående veje, fordi de vil 
blive brugt af for mange, si-
ger borgmester Ole Lykke- 
gaard Andersen (V).

B  l ig f  rm a n d  h ø r t
Formanden for andelsbolig-
foreningen i Rådhusparken 
er ifølge  orgmesteren ble-
vet hørt i sagen og ønsker ik-
ke den gennemgående vej 
ned igennem boligområdet. 
Rådhusparken vil fortsat bli-

ve betjent af den eksisteren-
de vej, mens de nye boliger 
på Rådhustorvet vil blive be-
tjent af vejen forbi rådhuset 
eller direkte fra Aaby Søndre 
Gade.

Hele spørgsmålet om lo-
kalplan og en gennemgåen-
de vej kom op, da der blev 
arbejdet på, at lave en anden 
vej på den anden side af råd-
huset. Den skulle også gå fra 
Toftevej, skråt over parke-
ringspladsen og ned til Aaby 
Søndre Gade. Den skulle ha-
ve forbindelse til den såkald-
te bagvej til Rådhuset. Det

ville Erik Ingerslev (F) og 
Jørgen Helium (S) ikke være 
med til. De mente, man 
skulle holde sig til en oprin-
delige lokalplan og ønskede 
sagen i byrådet. Det kom 
den, og senere besluttede 
økonomiudvalget, at Ole 
Lykkegaard og Erik Ingers-
lev skulle holde et møde 
med bygherren. Det er altså 
det møde, der nu har resul-
teret i, at der ingen gennem-
gående vej er kommet.

Im d større svinefarme nær b Diger
GRISERI?: Mi dretal efterlyser pri cipiel debat om udvidelser af svi ebrug
A f M a rtin  Frandsen________

; marti .fra dse @ ordjyske.dk

| G JØ L: En udvidelse af svine- 
■ produktionen på Nørredi- 
I gevej 64 fører til en principi-

el debat om, hvor store svi- 
! nefarme der må være nær 

beboede områder. Det øns-
ke har et mindretal i teknisk 
udvalg, mens et flertal finder 
det underligt, og svinepro- 
ducenten har en forklaring 
på ønsket om at gå fra 150 til 
360 dyre-enheder.

Nordjyllands Amt skal gi-
ve en evt. tilladelse efter at 
have foretaget en W M -re-

degørelse for at klarlægge, 
hvordan det vil påvirke mil-
jø og omgivelser. Men kom-
munen skal også høres.

- Det sker for at høre, om 
vi har andre ideer. Det har vi 
ikke, og derfor undrer de-
batten, siger Jørn Krogs- 
gaard (V), formand for tek-
nisk udvalg og en af fire V- 
folk for udvidelsen.

I mod er Jørgen Helium 
(S), Karl Schrøder (S) og 
Erik Ingerslev (SF).

- Det er en voldsom forøg-
else af produktionen, og det 
er ikke smart med store svi- 
nefabrikker nær beboede

områder. Vi skal derfor råbe 
vagt i gevær og ikke kritikt- 
løst give tilladelser, siger 
Erik Ingerslev.

- Svinefarmene er efter-
hånden blevet så store, at 
der er tale om fabrikker og 
ikke almindeligt landbrug. 
Derfor skal vi finde andre 
placeringer til denne indus-
tri og ikke bare lade dem 
bygge ud, hvor der findes 
landbrug i forvejen. Der er 
behov for en principiel og 
landsdækkende debat, og 
det kræver, at vi gør indsigel-
se lokalt, siger han.

Jørn Krogsgaard undrer

sig.
- Vi vil give svinefarmene i 

Aabybro Kommune samme 
mulighed for at udvikle sig, 
som andre steder i landet. 
Desuden vil amtets W M - 
redegørelse afdække miljø-
forholdene, siger han.

Det er  rian Rom Peder-
sen, der søger om udvidel-
sen. Han oplyser, der er 150 
meter til nærmeste nabo.

- Men vi vil ikke have flere 
grise. Vi vil beholde samme 
antal som idag. Vi har siden 
1998 haft 330 søer og sælger 
smågrise med en vægt på 30- 
33 kg. Det vil vi stoppe med

og gøre grisene færdige selv. 
Vi vil sælge dem til slagtning 
når de vejer 100 kg. Afsæt-
ningen af smågrise er alt for 
ustabil. Nogle gange går vi 
nærmest og jokker i dem, 
fordi vi ikke kan komme af 
med dem, siger han.

Ændringen betyder en 
større mængde gylle og der-
for behovet for tilladelse til 
flere dyre-enheder.

- Men vores ansøgning er 
betinget af, at Han Herreds 
 iogasanlæg bliver opført og 
aftager vores gylle. Ellers 
har vi ikke j ord nok til en ud-
videlse, forklarer han.

mailto:troels.donnerborg@nordjyske.dk
mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Til vens re er de  borgmes er Ole Lykkegaard Andersen (V), der nu vil have en melding fra sine borgmes er-kollegaer
ved Jammerbug en. foto: mart ndamgård

Borgmes er-brev med ønske om afklaring
Af Martin Fran sen_______
mar in.frandsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Byråd t i Aaby- 
bro har slå t  n str g i san-
d t, og fl rtall t på 11 af 17 
m dl mm r p g r på  t fæl-
l sskab m d Brovst og Pand- 
rup i  n ny kommun  som 
løsning på krav n  i struk-
turforlig t.

Og for at skab  skr d i tin-
g n  har borgm st r Ol  
Lykk gaard And rs n (V)

skr v t til sin  koll ga r i 
Brovst og Pandrup.

U  af busken
Han b d r d m arb jd  h n- 
imod  n afklaring af Brovst 
og Pandrups ønsk r for d t 
ny  kommunal  landkort, 
s lv om Aabybro byråd  nd-
nu ikk  form lt har for ta-
g t  n afst mning om 
spørgsmål t.

- Vi kan jo ikk  bliv  v d 
m d at v nt . Nogl  af os  r

nødt til at komm  ud af bus-
k n, hvis d r skal skr d i tin-
g n , og s n st til nytår skal 
vi jo hav  fund t fr m til  n 
ny kommun , forklar r Ol  
Lykk gaard And rs n (V) 
h nv nd ls n.

- D r  r jo mang  ting og 
konst llation r, d r skal 
ov rv j s, tilføj r han.

Priorit ring n i Aabybro 
Byråd vis r, d r  r stor op-
bakning til  n ny kommun- 
n  m d Brovst, Pandrup og

Aabybro kommun r, står 
d r bl.a i br v t.

D t vil n mlig giv   n bæ-
r dygtig ny kommun , som 
båd  hæng r naturligt sam-
m n, og som kan udvikl  sig.

D sud n h nstill r Ol  
Lykk gaard And rs n i br -
v t til, at d r hurtigst muligt 
sk r  n tilsvar nd  afklaring 
i Brovsts og Pandrups byråd, 
 ll r d r i d t mindst  bliv r 
tag t stilling til Aabybro by-
råds ønsk .

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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årig  M tt  Christ ns n fra 
Tranum faldt pladask for hi-
nand n,  ft r at d  var tør-
n t samm n på n tt t, og nu 
har d  åbn t WS-firma i 
M tt s hus på Stær v j 10 i 
Tranum.

W1“'v vb“v“) ~fc> — —“
nu hav  solgt.

And rs Grov  And rs n 
bl v i 1995 uddann t land- 
brugs- og bygningssm d i 
Skiv . Han har sid n arb j-
d t i fl r  WS-firma r og 
har få t autorisation som

t t, fj rnvarm , biobrænd-
s l, solvarm  og sv js opga-
v r.

- J g v nt r at skull  b -
skæftig  mig m d lidt af 
hv rt, alt fra kund s rvic  til 
nybygg ri. Og j g vil g rn 

/ O i-f <_/

modtag t.
M tt , d r oprind lig  r 

fra Halvrimm n,  r pæda-
gog i  t socialpædagogisk 
vær st d i Aabybro. Hun  r 
parat til at hjælp  i WS-fir- 
ma t, når d r  r brug for d t.



Nej, nej og 
a  er nej  il 
forslag
A f  Martin Fran sen_______
m ar in.frandsen@ nordjyske.dk

AABYBRO: Aabybro vil ik-
k  vær  m d i stor-kommn  
m d Pandrup, Brønd rls v, 
Brovst og Løkk n/Vraa. D t 
har byråd t i Aabybro  ndnu 
 n gang und rstr g t.

Borgm st r Ol  Lykk -
gaard And rs n (V) h nvist  
til  n pr ss m dd ls  fra 
Pandrups borgm st r Fl m-
ming Jans n (V) om at dann  
 n kommun , d r kan bliv  
 t kraftc nt r i Nordjylland 
og tiltrækk  m darb jd r  i 
konkurr nc  m d d t øvrig  
kommunal  landskab.

- Vi s r ikk  os s lv i d n 
roll . Vi skal ikk  samm n 
m d Brønd rsl v vær  i kon-
kurr nc  m d d t øvrig  
kommunal  landskab. Vi  r 
 n d l af Aalborgs opland, og 
afhængig af, hvordan d t går 
i Aalborg, sig r Ol  Lykk -
gaard And rs n.

Aabybro  r 31. august in-
vit r t til mød  i Pandrup 
for at diskut r  muligh d r-
n  for  n storkommun . 
Erik Ing rls v (SF) still r 
spørgsmål v d nødv ndig-
h d n af d tt  mød .

- D r  r ing n grund til 
yd rlig r  d bat om  n stor-
kommun . D t har vi tidli-
g r  fl r  gang tilk nd giv t 
ov rfor Fl mming Jans n. 
J g kan ikk  forstå, d t skul-
l  vær  nødv ndigt at sig   n 
gang til, sl t ikk  når også 
Brønd rsl v og Løk-
k n/Vraa har m ldt fra ov r-
for tank n, sig r Erik In- 
g rsl v.
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Onsdag 15. sep ember 2 0 0 4

Vil øge grundskylden
BUDGET: Al erna ive  er a   age pengene i kommunekassen
Af Martin Fran sen_______
m ar in .frandsen@ nordjyske.dk

AABYBRO: Båd  SF og So-
ciald mokrati t vil på by-
rådsmød t i aft n for slå, at 
kommun n hæv r grund-
skyld n m d tr  promill , 
 ll r at d r tag s p ng  i 
kommun kass n for at få 
budg t 2005 i balanc .

Politik rn  har fund t og 
 r  nig  om b spar ls r for 
cirka tr  million r kron r, 
m n d r skal stadig find s to 
million r.

Og d t bør sk  ud n yd r-
lig r  n dskæring r m n r 
båd  SF og Sociald mokra-
ti t.

D t vil giv   n indtægt på 
2,5 million r kron r at hæv  
grundskyld n m d tr  pro-
mill .

- Nu har vi skår t i s rvi-
c n og spar t d  s n st  tr  
år. D t  r ikk  rim ligt, at vi 
skal bliv  v d m d at lad  
d n off ntlig  s ktor finan-
si r   t øg t privat forbrug.

B spar ls r i d t off ntlig  
har b talt d n skatt l tt ls , 
som vi fik til privat forbrug i 
forår t, m n r Erik Ing rs- 
l v(SF).

Han find r d t b skæm-
m nd , at d r ikk   r p ng  
til at tag  ny  ønsk r ind 
på driftsbudg tt t og 
m n r, d t  r tid n til at 
øg  indtægt rn  for kom-
mun n.

- Uans t hvilk n nabo-
kommun , vi går samm n 
m d i d n ny  kommun -
struktur, så komm r d  nu-
vær nd  Aabybro-borg r  
til at b tal  m r  i skat fr m-
ov r, sig r han.

Alt rnativ t kan vær  at 
find  d  to million r kron r 
i kass b holdning n, som  r 
stor nok

- Vi kunn  jo tidlig r  i år 
b slutt  at tag  topp n af 
kass b holdning n og brug  
d n til inv st ring r, sig r 
Erik Ing rsl v.

Også Sociald mokrati t 
går ind for  n høj r  grand-

l i l l l l  2111
•  B ib lio  e k s -fillia le rn e  i B ie r-
s ed , B irke lse, N ø rh a ln e  og
Gjøl skal s låes s a m m e n  m ed
sk o le -b ib lio  eke r. D e   g iv e r b e -

sp a re ls e  på d r if  e n  på
1 5 0 .0 0 0  kr. å r lig   og  en

h a lv  m io . kr. fo r  s a lg a f
fillia ler.
*  En pu lje  på 1m io . kr.  il

s y g e d a g p e n g e  e r  o p g ive  .
M e n  in d s a  s e n  øges m ed

3 5 0 .0 0 0  kr.

•  B e lø b e    il fiek s jo b  re d u c e -
res fra  1 m io . kr.  il 6 5 0 . 0 0 0  kr.

•  D e r sp a res  3 0 0 . 0 0 0  kr. på
 e k n is k  u d v a lg s  o m rå d e .

•  S k a   e c e n  e r  A a b y b ro  skal
sp a re  3 0 0 . 0 0 0  kr, A a b y b ro s
an d e l e r  1 0 7 .0 0 0  kr.

skyld  ll r at find  p ng n  i 
kass n, m n Eva Rytt r (S) 
p g r på, at all  muligh d r 
for b spar ls r  ndnu ikk  
 r d batt r t færdig, og hun 
foruds r modstand fra V n-
str , når d t gæld r  n høj -
r  grundskyld.

- Vi mangl r stadig at bliv  
færdig  m d at diskut r 

muligh d n for at spar  på 
administration n på rådhu-
s t samt  n omlægning af 
dagpl j -distrikt r og skol -
buskørsl n, sig r hun.

Dagpleje- istrikt
Sociald mokrat rn   r 
imod spar forslag på d t so-
cial  områd .

D t gæld r høj r  pris på 
mad til p nsionist r og  n 
ring r  s rvic  i hj mm pl -
j n. Yd rm r  kan d r vær  
brug for p ng  til ny  tiltag 
som  n d m nspolitik og til 
sp cialund rvisning.

Trods forv nt t modstand 
mod  n høj r  grundskyld 
fra V nstr  m n r båd  SF 
og Sociald mokrati t, at 
muligh d n for  t br dt for-
lig  r r alistisk.

- D t  r så få p ng , vi skal 
find , at vi bør kunn  bliv  
 nig  og i st d t kan kon-
c ntr r  os om størr  udfor-
dring r, sig r Eva Rytt r 
m d h nblik på kommunal-
r form n.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Afv ser øget grundskyld
Alle er enige om, a  bred  forlig er Inden for rækkevidde

Af Mart n Fran sen_______
m ar in.frandsen@ nordjyske.dk

AABYSSSIO: D t bliv r ikk  
 n høj r  grundskyld, som 
skal vær  m d til at finansi-
 r  d  knapt to mio. kr., som 
politik rn  nu skal find  for 
at få budg t 2005 til at hæn-
g  sammn n. D t står klart 
 ft r V nstr s m lding r fra 
på byrådsmød t onsdag.

Erik Ing rsl v (SF) indl d-
t  m d at for slå  n høj r  
grundskyld, at tag  p ng  i 
kommun kass n, at find   n 
smul  b spar ls r  ll r  n 
kombination af all  tr  mu-
ligh d r og fik opbakning af 
Sociald mokrati t.

- D r  r  ft rhånd n m -
g t snævr  ramm r for at 
bliv  v d m d at spar  på d  
samm  områd r. Så  n mu-
ligh d  r at tag  af kass n og 
ford l  skatt byrd n m r  
rim ligt via grundskyld n, 
sagd  Eva Rytt r (S)

S lv om V nstr s fl rtal 
ikk  afvist  at tag  af kass n,

så vil V nstr  ikk  bryd  
skatt stopp t.

- Vi risik r r at komm  til 
at tilbag b tal  d n indtægt, 
vi får ud af d t, og d r  r sta-
dig muligh d r for b spar l-
s r, sagd  Karlo J ns n 
(V).

Han p g r på, at man-
g  kommun r vil hæv  
skatt n, og d rm d bliv r 
d t svært at ov rhold  afta-
l n m ll m r g ring n og 
Kommun rn s Landsfor n-
ing om at skatt n på lands-
basis ikk  må stig . Sk r d t 
allig v l, så komm r d  
kommun r, som har hæv t 
skatt n, til at b tal  halvd -
l n af b løb t tilbag , m ns 
d  øvrig  kommun r skal 
b tal  r st n.

- D rfor anb fal r V n-
str , at vi følg r r gl rn  om 
skatt stopp t, sagd  Karlo 
J ns n og var nysg rrig  f-
t r, om grundskyld n skull  
stig  for at nærm  sig ni-
v au t i nabokommun r i 
forbind ls  m d opr tt ls n

•  A a b y b ro  K o m m u n e  skal
s p a re  i a l  fe m  m lo .kr. og  h a r
fu n d e   d e   re .

•  S F og S o c ia ld e m o k ra  ie   fo -
re s lå r a   ø g e  g ru n d s k y ld e n

m ed   r e  p ro m ille  fra  12  il
15. D e   g iv e r en  in d  æ g  
på 2 ,5  m io .kr. V e n s  re s

fle r  a l  s ig e r nej.

A a b y b ro  e r  på ve j ind i en
J a m m e rb u g  k o m m u n e  m ed
B ro vs   og  m u lig v is  P an d ru p .

•  G ru n d sky ld e n  i B ro vs  e r  i
å r  på 12 p ro m ille .

•  I P a n d ru p  e r  d e n  18 ,9  p ro -
m ille , og d e r  sy n es  f le r  a l  fo r
en  s  ig n ig  n æ s  e  år.

af  n ny kommun .
- N j. M n ind nfor p r-

sonskatt n  r d r loft ov r 
trækproc nt n, så d rfor 
komm r p rson r m d d  
høj st  indtægt r ikk  til at 
b tal  m r , hvis vi sætt r 
p rsonskatt n op. D n ram-
m r d rimod p rson r m d 
d  lav r  indkomst r. D r-
for  r grundskyld n m r  fa-

ir, og fl r  V nstr -l d d  
kommun r sætt r d n også i 
v jr t, forklar d  Erik In-
g rsl v.

Borgm st r Ol  Lykk - 
gaard And rs n (V) oplyst , 
at s lvom d r ig n i år skull  
spar s, så  r driftsbudg tt t 
for næst  år allig v l 20 mil-
lion r kron r størr   nd i år, 
og d t må da b tyd  b dr  
s rvic . M n Erik Ing rsl v 
var ikk   nig.

- Borg rn  får ikk  b dr  
s rvic  for all  p ng n . Ek-
s mp lvis skal  n d l af d  
p ng  gå til to fratræd ls s-
godtgør ls r til kommunal  
ch f r, som stopp r på år -
målskontrakt, point r d  
SF r n.

Dog var d r bord t rundt 
 nigh d om, at  t br dt for-
lig bør vær   n muligh d, da 
d r i forv j n  r  nigh d om 
b spar ls r for cirka tr  mil-
lion r kron r, hvorfor d  
sidst  to million r kron r ik-
k  bør kunn  bliv r  n for-
hindring.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Forældre afgør forslag
BUDGET Forældrebes yrelse beslu  er om dagplejedis rik er skal ændres
Af Martin Fran sen_______
m ar in .frandsen@ nord jyske.dk

AABYBRO: Forældr b sty-
r ls n for d n kommunal  
dagpl j  får d n afgør nd  
indflyd ls , når d t skal b -
slutt s, om d  f m nuvær n-
d  dagpl j distrikt r skal 
saml s til bar  tr   ll r  j.

Forældr b styr ls n mø-
d s torsdag for at udarb jd  
 t høringssvar til forslag t, 
som kan giv   n årlig b spa-
r ls  på 400.000 kron r for 
Aabybro Kommun .

Og politik rn  har på for-
hånd b slutt t sig for at r t-
t t sig  ft r b styr ls ns 
svar, uans t om d t bliv r  t 
ja  ll r n j.

I forbind ls  m d for-
handling rn  om budg t 
2005 var  t af forslag n  til 
b spar ls r n mlig at lægg  
dagpl j distrikt rn  sam-
m n, så Aabybro og Birk ls  
bliv r til ét, Bi rst d og 
Nørhaln  til  t and t og 
Gjøl forbliv r  t s lvstæn-
digt distrikt.

Og d t skull  hav  vær t  t 
af  lm nt rn  i i budg t 
2005, som har opbakning fra 
all  parti r i byråd t.

Ikke varm på i een
M n Sociald mokrati t 
og SF stritt d  imod og 
har nu få t V nstr  m d 
på id  n om, at forældr -
b styr ls ns m ning skal 
vær  afgør nd .

- Forslag t var ikk  or-
d ntligt g nn marb jd t. 
D rfor skal vi ikk  hav  d t 
m d i budg tt t. Vi  r nødt 
til at hør  forældr b styr l-
s n og lad  forslag t afhæn-
g  af d r s tilbag m lding, 
sig r Eva Rytt r (S).

Samm  opfatt ls  ligg r 
lig  for i SF, d r som ud-
gangspunkt ikk   r særlig 
varm på id  n.

- D r kan bliv  tal  om, at 
forældr  skal transport r  
d r s børn til og fra pasning 
ov r stor  afstand , sig r 
Erik Ing rsl v.

- D rfor m n r vi, at d t 
kræv r  t positivt svar fra

•  F o ræ ld re b e s  y re ls e n  fo r
d en  k o m m u n a le  d a g p le je  skal
 o rs d a g  b e s lu   e  o m  d a g p le je -
d is  r ik  e rn e  skal æ n d re s . D e r-

m ed  e r  d e r  d ire k  e  in d fly -
delse .

•  S a m m e  b es  y re lse
h o ld e r va lg   irs d a g  a f  e n

på A a b y b ro  R ådh u s. D er
skal væ lg es  re p ræ s e n  a n -

 e r  fra  a lle  lo k a ls a m fu n d  s a m  
d e  fe m  g ru p p e r  i A ab y b ro .

•  B es  y re lsen  e r  nu fo rm a n d
L e n e  B u n d g a ard , n æ s  fo r -
m a n d  H e lle  S  a n d h a v e , Lou ise
Skov, H e lle  R om  P ou lsen , J o h n
R asm u ssen , R ikke Brix, M e   e
D ru s  ru p  S ø n d e r og M ads
A b ild g å rd .

forældr b styr ls n, hvis vi 
skal gå ind for d nn  ænd-
ring, sig r han.

Erik Ing rsl v p g r på, at 
m ns d t ikk  b høv r at ha-
v  d n stor  b tydning, at 
man skal afl v r  sit barn i 
Nørhaln , når man bor i Bi-
 rst d og arb jd r i Aalborg, 
så kan d n omv ndt  situa-
tion få stor indflyd ls  på

hv rdag n.
- Og i Aabybro har vi slå t 

os op på, at vi ikk  al n  har 
pasningsgaranti, m n også 
 t d c ntralt pasningssy-
st m, så man kan få pass t sit 
barn i d t områd , man bor 
i, sig r han.

Dog kan  n ændring af 
distrikt rn  b tyd   n størr  
sikk rh d i ansætt ls n for 
dagpl j rn , som m d størr  
distrikt r ikk  bliv r så sår-
bar  ov rfor fald nd  bør-
n tal i d  mindr  lokalsam-
fund.

- M n vi har d n opfatt l-
s , at vi primært skal tag  
h nsyn t til forældr , sig r 
Erik Ing rsl v.

Forældr b styr lsn  hol-
d r mød  om forslag t tors-
dag aft n, og d rfor optræ-
d r d t ikk  som  n b spa-
r ls  i budg t 2005, d r i øv-
rigt saml r st mm r fra all  
17 byrådsm dl mm r.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Måske rum til Fjerritslev
STRUKTUR: Ny dansepar ner kan give diskussion om musikken
Af Martin Fran sen______
m ar in .frandsen@ nordjyske.dk

AABYBRO: Fj rritsl v som 
 n mulig partn r i  n ny 
Jamm rbugtkommun  kan 
b tyd , at Aabybros fr mtid 
skal diskut r s  n gang til.

Byråd t i Aabybro har 
n mlig ikk  tag t stilling til, 
om Fj rritsl v skal indgå i  n 
ny Jamm rbugtkommun , 
og umidd lbart vækk r mu-
ligh d n ikk  b g jstring.

Spørgsmål t  r bl v t ak-
tu lt, fordi Fj rritsl vs v st-
lig  nabo r i Thy tøv r m d 
at indgå partn rskab. Yd r-
m r   r Aars ikk  m g t for, 
at Fj rritsl v skal m d i  n 
Himm rlandsmod l sam-
m n m d også Farsø og 
Løgstør.

D t har få t Fj rritsl vs 
borgm st r Otto Kjær Lar-
s n til i NORDJYSKE at p -
g  på  t m dl msskab i  n 
Jamm rbugtkommun , som 
d n m st r alistisk  løsning. 
D sud n for trækk r han

p rsonligt  n mod l m d 
Aabybro, Brovst, Fj rritsl v 
ogPandrup.

M n d n udm lding kom-
m r  ft r lang tids tøv n fra 
Fj rritsl v byråd, og i m l-
l mtid n har Aabybro og 
Brovst b gg  p g t på  t 
samarb jd   v ntu lt 
samm n m d Pandrup, 
såfr mt d  vil.

Faktisk mød s økonomi-
udvalg n  fra Brovst og Aa-
bybro tirsdag for at tag  
først  spad stik til  n ny fæl-
l s kommun .

- M n vi har i byråd t i Aa-
bybro ikk  tag t stilling til 
 n d ltag ls  af Fj rritsl v, 
og vi  r også nødt til at hør  
Brovsts-og Pandraps hold-
ning, sig r borgm st r Ol  
Lykk gaard And rs n (V).

- P rsonligt s r j g ikk  
d t stor  probl m i, at Fj r-
ritsl v går m d, sig r han, 
m n m dgiv r, at d n g o-
grafisk  afstand kan bliv   t 
probl m.

- D rfor har Aabybro by-

I l l l l l f l i
•  A a b y b ro  og B ro vs  h a r  a lle -
re d e  in d g å e   rin g fo rlo ve ls e ,
m e n  a fv e n  e r  s  ad ig  o m  P a n d -
ru p  vil d e l a g e  i b ry llu p e  .

•  P a n d ru p  m a n g le r  a  
v æ lg e  m e lle m  fr ie r i  fra
J a m m e rb u g  e n  og  fra
B rø n ders lev ,

i l  M e n in g s m å lin g e n  i
P a n d ru p  g av  n em lig  ikke n o g e  
k la r   re s u l a  , og d e r  e r  d e r fo r
e k s  ra  b y rå d s m ø d e   o rs d a g
3 0 . s e p  e m b e r.
•  F je rr i s le v  h a r  en d n u  ikke
m e ld   k la r   ud, m e n  m u lig h e -
d e rn e  in d skræ n kes  h u r  ig   e f -
 e rh å n d e n , som  d e  a n d re  ko m -
m u n e r  f in d e r  s a m m e n .

råd i først  omgang også p -
g t på  n kommun  m d Aa-
bybro, Brovst og Pandrup 
som  n naturlig g ografisk 
 nh d, sig r Ol  Lykk gaard 
And rs n.

Også d n sociald mokra-
tisk  byrådsgrupp  i Aaby-
bro  r forb hold n.

- D r  r d lt  m ning r i

vor s grupp  på grund af 
d n g ografisk  afstand, og 
d r  r tvivl om, vi har til-
strækk ligt samm nhørig- 
h d m d Fj rritsl v, sig r 
Eva Rytt r (S), m n hun 
tilføj r, at Fj rritsl v jo ikk  
får lov til at ligg  som  n iso-
l r t kommun , når str g r-
n   r t gn t.

Også Erik Ing rsl v m -
n r, at Fj rritsl v ligg r i p -
rif ri n.

- J g har ikk  nog t imod, 
at Fj rritsl v komm r m d, 
m n d  ligg r langt fra alt, 
og d t bliv r  n kommun  
m d stor g ografisk afstand, 
sig r han.

- Vi  r ikk  indstill t på at 
gør  nog t for at få Fj rrits-
l v m d, m n vi vil omv ndt 
h ll r ikk  afvis  d m. D t 
 r  t dårligt udgangspunkt 
for  t nyt samarb jd , at In-
d nrigsminist ri t bliv r 
nødt til at sig , at vi skal tag  
Fj rritsl v. Så skal vi h ll r  
s lv først sig  ja, m n r Erik 
Ing rsl v.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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17 smil bag budge  e 
2005: E  his orisk enig  byrad glade for økonomisk spådom
A f  Martin Fran sen______
m ar in .fran d sen fn o rd jyske .d k

AABYBRO: PÅ bar  tyv  
minutt r og m d bar   n 
 n st s afst mning v dtog  t 
historisk  nigt byråd i Aaby- 
bro onsdag aft n budg tt t 
for 2005.

Politik rn  point r d , at 
budg tt t ikk  ind hold r 
skatt stigning og for først  
gang i mang  år ind hold r 
budg tt t h ll r ikk  b spa-
r ls r på s rvic n. Tvært-
imod  r d r sat p ng  af til 
ny  ønsk r, og d r  r stadig 
råd til  t anlægsbudg t på 15 
mio. kr.

- Vi har undgå t at skull  
r duc r  s rvic n, m n vi 
har mått t for tag  nogl  
omlægning r. D t  r  t godt 
budg t, sagd  borgm st r 
Ol  Lykk gaard And rs n 
(V).

Ingen takststigninger
Han fr mhæv d  d t også 
på baggrund af, at d t faktisk

ind hold r  n r alvækst på 
grund af stig nd  udgift r til 
l dig .

Allig v l  r d t muligt at 
sætt  p ng  af til opr tt ls n 
af  n bill dskol  for børn og 
til  n øg t indsats for d -
m nt .

- D t  r vi m g t glad  for, 
og budg tt t  r ud n takst-
stigning r. End lig øg r vi 
indsats n for folk på ov r-
førs lsindkomst r, sagd  
d n sociald mokratisk  
grupp før r Eva Rytt r.

H nd s koll ga hos SF, 
Erik Ing rsl v, hæft d  sig 
også v d opr tt ls n af  n 
bill dskol , som styrk r bør- 
n - og ungdomspolitikk n.

- Vi  r ov rord ntligt til-
fr ds  m d budg tt t. Vi 
fasthold r vor  dagpl j di-
strikt r og d rm d d n stor  
tilfr dsh d, d r  r m d vor s 
kommunal  dagpl j , sagd  
han.

Aabybro Skole samles
Og all  fr mhæv d  d 

"Vi har un gået, at skulle 
re ucere servicen, men vi 
har måttet foretage nogle 
omlægninger. Det er et 
go t bu get."

fortsatt  inv st ring rn  i 
Aabybro Skol , som ind n-
for  n kort årrækk  skal 
saml s på Katt damsv j, og 
d rm d skal v st-afd ling n 
på Kærv j lukk s.

- D t  r flot, vi tør mark -
r , at vi fasthold r r nov -
ring n af Aabybro Skol , og 
at vi ov rfor d n ny  kom-
mun struktur vis r, at vi har 
sat arb jd t i gang og ønsk r 
at fasthold  d t også und r 
d n ny struktur, sagd  vic -
borgm st r Jørn Krogs- 
gaard (V)

En st  smul  malurt i bæ-
g r t kom fra  n  ll rs til-
fr ds Gr th  Dragsbæk (A).

Hun husk d  på, at d r var

komm t skriftlig  h nv n-
d ls r fra p rsonal  i Frit-
t rbørn hav n i Aabybro, 
d r som følg  af budg tt t 
skal lukk s 1. januar, og fra 
bibliot ksp rsonal t, som 
g rn  vil vid , hvordan d n 
ny struktur skal før s ud i li-
v t.

Lukning af institutioner
D t  r n mlig m ning n, at 
filial rn  i Birk ls , Bi rst d 
og Nørhaln  skal lukk s og i 
st d t hav  bas  på d  lokal  
skol r. I budg tt t  r  mn -
rn  n mlig ikk  konkr tis -
r t.

- D t  r m ning n, at vi 
samm n m d p rsonal t i 
Fritt rbørn hav n og sam-
m n m d p rsonal t på bib-
liot k rn  skal find  ud af, 
hvordan d t skal gør s, sag-
d  Ol  Lykk gaard And r-
s n og bl v suppl r t af par-
tifæll n Karlo J ns n.

- Vi skal drøft  d t på 
næst  kulturudvalgsmød .

A o b v b r o

Tlf. 9 8  2 4  6011 ■  a abybro@ nord jyske .dk  
B redgade  6F  - 9 4 9 0  P andrup

De  handler kommunens 
budge  for 2005 om:
•  S ka   e p rocen  en  er uæ ndre   21 og g ru n d sky l-
den uæ ndre   12 p rom ille .

•  Der regnes m ed in d  æ g   på 1,7 m io. kr. fra  
salg a f Kæ rvej 11, H o l ebakkeve j 23 og bygge-
grunde.

Der o p re   e s  en billedskole.

•  D em en e i ege   h jem  skal have h jæ lp i fo rm  
af en u d v id e   dem enspo li ik .

•  A d m in is  ra  io n e n  skal spare 4 0 0 .0 0 0  kr.

•  B ib lio  e ks filia le rn e  i N ørha lne og B iers ed 
sæ lges. F ilia le rne  fly   e s  ligesom  i B irkelse  il de 
lokale skoler.

•  F ri  e rbø rnehaven  lukke r pr. 1 januar. Special- 
SFOen Solsikken f ly   e r  fra  Kæ rvej 11 og ind i 
den  id lig e re  børnehaves lokaler.

•  A abyb ro  Skole skal fo r  s a   renoveres, og in -
d e n fo r en ko r  å rræ kke sam les på K a   e d -
am svej. I den fo rb inde lse  skal A abyb ro  Hallen 
udvides m ed en  ræ n ingssa l, som  skolen også 
kan beny  e .

mailto:aabybro@nordjyske.dk
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Enig om grønt areal
KILE: Rådhusparken kan beholde pe anquebane og flags ang
Af M

artin Fran sen_______
m

ar in.frandsen@
nordjyske.dk

A
A

B
YB

R
O

: B
 bo rn  i d n 

ny  R
ådhuspark n i A

aby-
bro vil g rn  kunn  udnytt  
d t grønn  ar al ud m

od 
Toft v j til bl.a. at kunn  
spill  p tanqu  og lav t  n 
afgræ

nsning af om
råd t.

M
 n i følg  lokalplan n 

skal om
råd t væ

r   n d l af 
d n g nn m

gå nd  grønn  
kil  på Toft v j, og om

råd t 
skal b var  indsigt n til na-
bo n, rådhus t.

D
 rfor har t knisk udvalgs

form
and, Jørn K

rogsgaard 
(V), og næ

stform
and, Erik 

Ing rsl v (SF), holdt  t m
ø-

d  
m

 d 
grund j rfor nin-

g n R
ådhuspark n.

B
 bo rn  kom

 m
 d  t for-

slag til  t kom
prom

is, som
 

t knisk udvalg nu har acc p-
t r t.

- M
 n d t  r på b ting ls  

af, at d r ikk  kom
m

 r indsi-
g ls r und r d n kom

m
 nd  

nabohøring, hvor all , d r 
græ

ns r op til R
ådhuspar-

k n, skal hør s, sig r Jørn 
K

rogsgaard.
Forslag t  r, at bøg hæ

k-

"D
et er på betingelse af, 

at  er ikke kom
m

er in si
gelser un er  en kom

m
en

 e nabohøring/'
Jørn Kr gsgaard (V)

k n ud m
od Toft v j får lov 

til at bliv  stå nd  på b tin-
g ls  af, at d n ikk  bliv r 
høj r   nd 60 c ntim

 t r, 
oplys r Jørn K

rogsgaard.
- D

 sud n skal d t fortsat 
væ

r  m
uligt på sigt at anlæ

g-
g  d n planlagt  sti g nn m

 
om

råd t, og kom
m

un n skal

ikk  stå for d n fr m
tidig  

v dlig hold ls  af om
råd t, 

sig r han.
Flagstang n får også lov til 

at bliv  stå nd  og p tan- 
qu ban n skal om

krans s af 
højst 2,5 m

 t r høj  opstam
- 

m
 d  løvtræ

 r sam
t  t m

ax. 
1,2 m

 t r højt buskads.
En d l af ar al t næ

rm
 st 

hus n  ud m
od Toft v j bli-

v r b plant t m
 d staud r, 

og d r skal væ
r  valm

u r, 
kornblom

st r og kløv r. En-
d lig skal d r i græ

sar al t 
plant s to klas r m

 d hv r 
tr  opstam

m
 d  træ

 r.

Den ny kommune er vend  mod Aalborg
Af M

artin Fran sen______
m

ar in.frandsen@
nordjyske.dk

A
A

B
YB

R
O

: D
 n ny kom

-
m

un  v d Jam
m

 rbugt n vil 
også m

 d Fj rritsl vs d lta-
g ls  væ

r  v ndt m
od A

al-
borg og sats  på R

 gion A
al-

borg Sam
arb jd t. D

 t un-
d rstr g r 

Erik Ing rsl v 
(SF) om

 fr m
tid n for d n 

ny kom
m

un  m
 d A

abybro, 
Brovst, Pandrup og Fj rrits-
l v.

A
abybro, B

rovst 
og 

Pandrup har sam
m

 n b -
slutt t, at vi  r v ndt m

od 
A

alborg, og når d r v d fol- 
k afst m

ng n 
i 

Fj rritsl v 
var fl rtal for at gå sam

m
 n 

m
 d os, så m

å d t b tyd , at 
d  går ind for  t fortsat og  t 
udbygg t sam

arb jd  i R gi-
on A

alborg. D
 t  r d t m

 st 
fornuftig  og d t m

 st logi-
sk , og d r skal ikk  r js s 
tvivl om

 d t, fordi Fj rritsl v 
træ

d r m
 d i d n ny kom

-

" Vi vil have Fjerritslev 
m

e . Geografisk kan vi få 
et problem

, m
en  et kan 

ikke væ
re an erle es."

Erik Ingenlev (SF)

m
un , sig r Erik Ing rsl v.
-S lv om

 d r var 47 pro-
c nt af borg rn  i Fj rritsl v, 
som

 v d folk afst m
ning n 

p g d  på at gå sam
m

 n

m
 d Thist d, så  r d n ny 

kom
m

un  v ndt m
od A

al-
borg, und rstr g r han.

H
an vil anb fal   t ja i A

a-
bybro B

yråd til Fj rritsl vs 
d ltag ls  i  n ny kom

m
un .

- 
V

i vil g rn  hav  Fj rrits-
l v m

 d, d t har ligg t i kor-
t n , at d t vill  væ

r  d t 
m

 st naturlig . G
 ografisk 

får vi m
åsk   t probl m

, vi 
kom

m
 r til at dæ

kk   t stort 
ar al, m

 n d t kan ikk  væ
r  

and rl d s, sig r han.
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2
0

-å
rs

 fø
d

s
e

ls
d

a
g

 i S
F

 A
a

b
y

b
ro

SF A
abybro bliv r 20 år og hold r 

føds lsdag m
 d åb nt hus i Fæ

ll s-
hus t på Torv stræd  lørdag d n 
13. nov m

b r, all  politisk  og øv-
rig  int r ss r d   r m

 g t v lkom
-

n  til at m
ød s m

 d SF A
abybros 

byrådsm
 dl m

m
 r 

og 
organisa-

tionsfolk til  n snak om
 for- og 

fr m
tid i  n lokal progr ssiv parti-

for ning. Til føds lsdag n  r også 
indbudt tidlig r  folk tingsm

 dl m
 

Ebba Strang , d r var m
 d til d n 

stift nd  g n ralforsam
ling på d n 

davæ
r nd  A

abybro K
ro og ig n 

gæ
st på for ning ns 10 års føds ls-

dag. Ebba Strang  vil fortæ
ll  lidt 

om
 sin politisk  p riod  i folk ting-

 t d r var præ
g t af  t vid nd  og 

sym
patisk politisk parløb m

 d G
 rt 

P t rs n. Forhåb ntlig 
får vi også 

 n ori nt ring om
 h nd s nuvæ

r n-
d  aktiv  p nsionisttilvær ls . H

is-
torisk s t har SF A

abybro væ
r t i  n 

god politisk udvikling, all r d  v d 
først  opstilling til kom

m
unalvalg t 

i 1986 kom
 SF’s Erik Ing rsl v i 

byråd t m
 d  ft rfølg nd  g nvalg 

i all  p riod r og v d d  s n st  to 
valg, sam

m
 n m

 d Lars H
asag r. 

V
 d sam

tlig  d  valg har d r væ
r t 

st m
m

 m
æ

ssigt fr m
gang, så SF 

A
abybro 

nu præ
s nt r r 

12%
 af 

A
abybro 

kom
m

un s 
væ

lg r . 
Et 

flot og r sp kt r t politisk arb jd  
 r k nd t gn t for byrådsgrupp n 
og 

d ts 
politisk  

bagland. 
For-

 ning n har løb nd  udgiv t m
 d-

l m
sblad , lav t  n valg cd-rom

 
v d d t s n st  valg og har sin  g n 
hj m

m
 sid  

på 
- 

w
w

w
.sf-aaby- 

bro.dk - hvor d  væ
s ntligst oplys-

ning r om
 valg, p rson r, politisk

program
 og m

 g t m
 r   r tilgæ

ng-
 lig. V

il du vid  m
 r  om

 SF A
aby-

bro, m
ød  Ebba Strang   ll r bar  

ha’  n snak m
 d lokal  politik r  

og bagland t -  r du m
 g t v l-

kom
m

 n.
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A
G

T: SF m
ener, a  de  

forre ningsudvalg, som
 skal 

væ
re m

ed  il a  forhandle 
indhold i den nye s orkom

-
m

une, har for ukonkre e op-
gaver. Aabybros repræ

sen-
 an er er O

le Lykkegaard 
Andersen (V) og Eva R

y  er 
(S). Ingen af dem

 er in ere- 
sere  i, der er en usikker-
hed. D

erfor beslu  ede by-
råde  a   age em

ne  op, når 
den poli iske s yregruppe 
m

ødes i 14. decem
ber.


